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IVAN  I  NJEGOVE  IGRE 
 
 
 
 

U V O D 
 

Dragi moji potomci, djeco i unuci. Vaš otac i djed Ivan na svom životnom putu, od bezbrižnog 
predškolskog života, sretnog đaka osnovne škole, neuspješnog đaka srednje škole, izučavanja 
stolarskog zanata (trogodišnjeg šegrtovanja), trogodišnjeg partizanskog ratovanja, vojnog školovanja 
i vršenja dužnosti profesionalnog vojnika, imao je divnih, sretnih trenutaka, radosti, ali i veoma 
teških životnih prilika, žalosnih i tužnih zbivanja, straha, trauma, patnji od kojih je najteže bilo u 
toku ratnih godina. 
 
Bio sam bačen u vrtlog svih tih zbivanja zbog okolnosti u kojima sam se našao, a na mnoge od njih 
nisam imao, niti mogao imati, bilo kakav uticaj. U toku rata moja opredjeljenost za borbu protiv 
Njemaca, Italijana i njihovih pristalica, a za slobodu, slobodni i bolji život, i snovi o novom poretku, 
novom i boljem životu za sve, odveli su me u Narodno oslobodilački rat, a time i u veoma težak i 
opasan ratni život. 
 
Rat nije igra. To je veoma surova i teška stvarnost. Odlazeći u sam vrtlog borbenih zbivanja, nisam 
imao pravu predstavu o borbenim dejstvima, životnim uslovima. Mada sam znao da to nije igra, ni 
borba koju smo mi kao djeca vodili u Kraljevačkim šumama; kao Indijanci i kauboji, vitezovi s 
mačevima, pračkama i slično. 
 
Da nije bilo rata, po završenom zanatu radio bih kao majstor u našoj radioni, i najvjerovatnije 
završio životni put kao stolarski obrtnik. Majčina je životna želja bila da ja preuzmem vođenje 
radione. Zbog toga je toliko insistirala da učim stolarski zanat u našoj radioni, iako sam prije toga 
pokušao da se zaposlim u zubotehničkoj ordinaciji, pa u Plivi kao učenik u tvornici lijekova, ili 
automehaničar. 
 
Drugi svjetski rat izmijenio je sliku svijeta. Osnovane su nove države. Izvršena je veoma izražena 
podjela između kapitalističkih i socijalističkih zemalja, kolonijalizam je slomljen. Desetine miliona 
ljudi je izgubilo život. Mnogi su u tom košmaru završili život prije vremena, a drugi su ga na ovaj ili 
onaj način izmijenili. Sve se izmijenilo, ništa nije ostalo isto. Ljudi su počeli drugačije da 
razmišljaju. Izmijenila su se shvatanja, pa i ponašanje ljudi. Promjene u našoj zemlji bile su veoma 
velike. Izmijenio se društveni poredak. Vlast su preuzele nove snage u ime naroda, radnika i seljaka. 
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I   DIO  -   PREDRATNI  ZAGREB,  RAT  I  OSLOBOĐENJE 
 

 
KAO  DJEČAK  VOLIO  SAM  RAZNE  IGRE 

 
Kao dječak, kao i sva djeca, volio sam razne igre. Lopta mi je kao i većini djece bila omiljena 
igračka, posebno nogometna, ali uz nju i stonoteniska i teniska lopta.  
 
No kao dječak najviše sam vremena provodio na proplanku u šumi gdje je bilo malo improvizovano 
nogometno igralište. Svašta smo izmišljali. Nešto iz svoje glave, ali najviše pod uticajem filmova, 
stripova i knjiga. Bio je to širok repertoar od sporta do borilačkih vještina, pa i nekih društvenih 
oblika života.  
 
Nedeljom prijepodne, i to svake nedelje sem zimi, odigravani su susreti starijih. Podjele su bile na 
dva tima: Gornji i Donji Kraljevac i u nešto kasnijoj fazi, oženjeni i neoženjeni. Pred Drugi svjetski 
rat i mi mlađi smo se uključivali u te timove, a ja i moj prijatelj Zvonko Koren povremeno smo 
popunjavali tim sa nekih deset godina starosti. Ti susreti su bili veoma interesantni. Tu se pored 
igrača okupljao gotovo cijeli Kraljevac, pa je bilo dosta navijača. Navečer, bez obzira na rezultat, 
igrači, njihove porodice i mještani sastajali su se u vrtnoj bašti gostionice Knezića. Gostionica je bila 
u blizini naše kuće. U bašti je bila viseća kuglana oko koje smo se mi djeca okupljali. 
 
Kod nas djece nije bilo posebne podjele. Na par nepar birali su se saigrači. Dvojica najboljih bi 
prstima ruke po dogovoru izbacivali broj prstiju, pa ko je dobio prvi bi birao saigrača, tako za 
svakoga sljedećeg. Uglavnom smo igrali bosi. 
 

 
KOŽNA  LOPTA 

 
Stariji su imali pravu kožnu loptu, sportsku odjeću i kopačke. Mi mladi imali smo jedino tu prednost 
što smo mogli koristiti kožnu loptu vlasništvo starijih. Kožne lopte su u to vrijeme bile napravljene 
od kožnih umetaka. Na sredini lopte bio je prorez sa jezikom kroz koji je ulazila gumena kako smo 
je zvali dušica. Bila je napravljena od tanke gume u obliku srca, zvali smo je šlauf, crvene boje. Na 
vrhu je bio grlić dugačak oko desetak centimetara, ojačan platnom koji je služio za pumpanje i 
vezanje kada bi se lopta napumpala. Pipak bi se savio i zavezao tankim konopom. Ugurao bi se 
ispod jezika lopte i onda bi se prorez zategnuo kožnim žnirancem. Žniranac se kroz male rupice 
zatezao, nešto slično kao na cipeli. Uz loptu je morao biti i žniranac, kako smo zvali alatku za 
zatezanje žniranca. Spravica slična šilu, samo što je na metalnom dijelu imala prorez da se može 
uvući kožna oputa. Taj dio lopte je bio dosta nezgodan kada bi se lopta udarila glavom u njega. 
 
Lopte su bile dosta skupe. Lopta za odrasle stajala je tadašnjih 75 dinara, to je bio omjer oko tri 
dobre dnevnice kvalifikovanog radnika. 
 
Lopta je čuvana kod mojih ujaka. To je bilo iz praktičnih razloga, jer je moj djed vršio popravku 
lopte kada bi se rašilo neko rebro od lopte. 
 
Kao malo dijete počeo sam napikavati loptu. Najčešće je to bila teniska lopta, a kasnije i prava kožna 
nogometna lopta. Odrasli su svake nedelje igrali utakmice. Imali su naravno kožnu loptu koju su 
zajednički kupili. Lopta je bila na čuvanju kod naše kuće, pa je bila dostupna i meni, a i ostaloj djeci 
iz susjedstva. 
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SANJKE,  SKIJE  I  SLIČUHE 
 
Vrlo rano sam naučio skijati. Sanjkao sam se kao i sva mala djeca sa odraslima. Svaka kuća imala je 
sanjke. Kasnije sam dobio i ja sanjke, pa smo se sanjkali sa odraslima i sami.  
 
Vrlo rano sam počeo skijati. Naš susjed Dušan Jerneić slomio je jednu skiju. Ponudio je skije na 
prodaju. Cijenio ih je deset dinara. Imao sam oko šest godina. Mama je u to vrijeme vodila 
prodavnicu mješovite robe na Tuškancu. Nije bilo daleko od naše kuće. Trebalo je samo proći malo 
uzvišenje kod komšija. Otišao sam do mame. Zamolio je da mi da deset dinara radi kupovine skija. 
To je tada bio veliki novac. Dobio sam tu sumu bez većih problema. Kupio sam skije od kojih je 
jedna bila polomljena. Deda mi je skratio drugu. Napravili su improvizirane vezove i postao sam 
skijaš.  
 
Od Kraljevca do Zelengaja je bila velika padina dugačka nekoliko stotina metara. Idealna za skijanje 
i sanjkanje. Tamo sam počeo sa skijaškom karijerom. Kasnije sam kupio prave skije (75 dinara) koje 
su ostale  cijele sve do mog odlaska u partizane. 
 
Nešto kasnije sam dobio na poklon klizaljke ili kako smo ih zvali sličuhe. Brzo sam naučio klizati. 
Kasnije sam išao na klizalište u Tuškanac na teniske terene (kasnije košarkaška igrališta 
Lokomotive) koji bi se polili vodom i stvorila bi se potrebna debljina leda za klizanje. To je bilo 
jedno od većih klizališta u Zagrebu. Išao sam često na te terene, naravno kada sam imao novaca, jer 
je ulaznica stajala dva dinara. Do klizališta i od njega do kuće išli smo na klizaljkama. 
 
Kasnije sam počeo igrati stoni tenis, pa tenis, šah, a znao sam kartati, ali samo šnaps i ajnc. 
 
 

NOGOMETNO   IGRALIŠTE  -  OMILJENO  SASTAJALIŠTE 
 
Nogomet oliti fudbal upoznao sam od kada znam za sebe. Na Kraljevcu1  nogomet su igrali moji 
rođaci i njihovi vršnjaci. Svake nedelje igrala se utakmica, najčešće Gornji i Donji Kraljevac.  
 
Donji Kraljevac je bio do naše kuće, odnosno kraja stepenica kojim se išlo na Gornji Kraljevac. 
 
Za Donji Kraljevac nastupali su: Vlado i Lacko Huić, Ivan Ohnjec, Joža Metelko, Matek Kunović i 
još neki. 
 
Za Gornji Kraljevac nastupali su: Rudi Šoštarić, Milan i Viktor Kunović, Štef Vinković, Drago 
Lihter i drugi. 
 
Kad smo malo ojačali i odrasli priključili smo se: Mirko Vinković, Puba Lihter, Zvonko Korenčić, 
upadali smo kada stariji nisu imali kompletnu momčad. 
 
Kasnije kada su momci počeli da se žene, igralo se i u kombinaciji oženjeni-neoženjeni. 
 
Sve su to bile za Kraljevac velike utakmice. Mnogo je bilo gledalaca, a po završetku utakmice 
naveče je bila zajednička proslava u gostioni Knezića, zavisno od godišnjeg doba, u bašti ili u 
zatvorenom prostoru. Pilo se, jelo i pjevalo. Rivalstvo je tu zaboravljeno. 
 

                                                
1 www.huic.me – autobiografija (moja ulica Kraljevec) 
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Van Kraljevca nastupali su zajednički. Protivnici su im ili nam, bili timovi iz Radničkog dola, 
Ksavera ili Zaboka. 
 
Nogometno igralište bilo je na početku tzv. „popove šume“ pored desnog kraka potoka pored imanja 
porodice Kunović. To je bila mala ravnica koju su malo proširili i tu su se vodili ti okršaji. Dio 
igrališta bio je ograničen potokom, a dio kosinom. Svuda okolo bila je šuma od hrastovih, bukovih i 
grabovih stabala. Na kosini bili su gledaoci.  
 
Na igralištu sam proveo mnogo vremena kao igrač ili gledalac. To nam je bilo omiljeno sastajalište. 
 
 

 
TENISKA  LOPTA  ZA   GLAVOMET 

 
Teniskom loptom igrali smo glavomet. Jedan protiv jednog. Lopta bi se bacila u zrak i onda se 
pucalo na gol protivnika ili bi se pokušavalo vođenje lopte udaranjem glavom do protivničkog gola i 
pokušavalo dati gol.  
 
Glavomet smo igrali na malom prostoru na spoju između dva potoka. Danas je tu autobusna stanica, 
krajna i polazna.  
 
Jednom smo na tom prostoru igrali nogomet. Bilo nas je nekoliko. Igranje je posmatrao Teodor 
Haladi.  
 
Susjedi Haladi.  Porodica Haladi živjela je preko puta naše kuće na imanju Tkalčića. Porodica 
Tkalčić imala je ogromno imanje koje se protezalo od Tuškanca do Kraljevca. Imanje nije 
obrađivano. Bila je velika livada. Imali su tri kuće. Jednu veoma veliku koju su izdavali za restoran, 
zatim dugačku prizemnicu negdje na polovini imanja gdje su živjeli, i na kraju imanja prema 
Kraljevcu gdje je živjela velika porodica Haladi.  
 
Haladi je bio porijeklom Mađar. Oženio je jednu od kćeri Tkalčića. Imali su jednu kćerku i pet 
sinova. Najmlađi naš vršnjak Teodor nije primljen u društvo Kraljevčana. Zašto, nije mi ni danas 
jasno. Išli smo zajedno u školu, bili susjedi, ali se nismo zajedno igrali. 
 
Jednog trenutka lopta se otkotrljala van prostora za igru. Ja sam pošao po loptu. Loptu je htio 
dohvatiti Teodor, viknuo sam „ostavi loptu“. Teodor se uvrijedio. U ruci je držao komad željezne 
šipke. Šipku je bacio prema meni. Zbog iznenađenja nisam brzo reagovao i šipka me pogodila u lice, 
u lijevi obraz, oblila me krv. Teodor je pobjegao, a ja sam brzo otrčao kući. Mama, baka i tetke su se 
uplašile. Najviše je panika zahvatila baku. Baka je počela vikati „gospa Haladi, gospa Haladi, glejte 
kaj je napravil Teodor“. Majka od Teodora se javila. Vidjela je da mi pružaju pomoć. Čula je šta je 
uradio Teodor. Mali je izvukao dobre batine. 
 
Porodica Haladi imala je kuću na rubu imanja Tkalčića iznad potoka koji je tekao lijevom stranom 
Kraljevca. Stari Haladi je bio činovnik. Visok čovjek. Nama se činilo da se nikad nije smijao. 
Izgledao je ozbiljan i mrk. Uživao je kod svih nas strahopoštovanje. Interesantno nikada ga nismo 
vidjeli da se spušta niz livadu do Kraljevca. 
 
Gospa Haladi bila je žena sitne građe. Dosta živa. Komunikativna. Imala je dobre odnose sa ženama 
u dijelu Kraljevca, gdje smo stanovali mi, Marinkovići, Vuković i drugi. Njena brojna djeca nisu 
imala nekih posebnih prijateljstava kod svojih vršnjaka iz Kraljevca. Bili su svijet za sebe. Koliko 
znam nisu imali ni prijatelja na Tuškancu. Nekoliko njih oženilo se djevojkama iz Kraljevca. 
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Uglavnom su to bili mirni momci. Sem onog incidenta sa Teodorom, nikada nije došlo do nekog 
sukoba sa njima.  
 
Jednom prilikom dogodio se incident za vrijeme igranja glavometa. Igrala su djeca. Drago Lihter je 
tražio da mu posudimo tenisku loptu kako bi stariji igrali. Lopta je bila moja i odbio sam da 
prekinem igru i da mu posudim loptu. Drago se veoma naljutio i udario mi je šamar. Ostavio sam 
loptu i otrčao plačići kući. Naravno da tražim pomoć bake. Baka je odmah reagovala. Otrčala je do 
mjesta gdje su igrali stariji sa mojom loptom i počela vikati na Draga. „Dragec jebalte vrag, kaj si to 
napravil Ivici, kaj te nije sram“ itd. Drago se izvinjavao i to je prošlo.  
 
Sa Dragom sam bio dobar prijatelj i poslije toga. Pozajmio bi mi ponekad svoj bicikl da vozim. 
Uvreda je zaboravljena. Najviše me smetalo što ništa nisu rekli ni reagovali Vlado i Lacko, moji 
ujaci koji su bili prisutni. 

 
 

REKVIZITI  ZA  RAZNE  RATNE  IGRE 
 

Pod uticajem filmova, stripova i knjiga, organizovali smo razne ratne igre.  
 
U šumi smo pravili kućice od pruća. Pod bi obložili mahovinom. Imitirajući Tarzana pravili smo  
kućice i na drveću. Rekviziti su nam bili drveni pištolji i puške, luk i strela, koplja, mačevi, noževi, 
praćke, limenke koje su punjene karbitom fingirale topovske pucnje. 
 
Sve te rekvizite pravili smo sami. Novaca za kupovinu igračaka nije bilo. Sve te rekvizite smo 
izrađivali veoma kvalitetno. 
 
Igra kauboja i Indijanaca. Luk i strijele pravili smo od leskovog drveta. Leskovo drvo rađa 
lješnjake. Mačeve smo izrađivali isto od leskovog drveta. 
 
Pištolje smo izrađivali od šperploče. U našoj radioni bi dobio otpatke od šperploče. Nacrtao bi oblik 
kolta. Izrezao ga sa pilicom od ručnog rada. Cjev i bubnjeve bi prilijepio od debljeg drveta, kao i 
korice za držak pištolja. Od kože bi izradio futrolu za pištolj. Pištolji bi nam visjeli na remenu o 
bedru, malo sniženo, kao što su nosili kauboji u filmovima. 
 
Ukoliko smo bili u ulozi Indijanaca, izradili bi od perja tzv. perjanicu. Perjanica bi bila ukrašena od 
raznog perja i veoma lijepo su izgledale. 
 
Bio sam pravi majstor za izradu pištolja. Bubnjeve i cijev bi užarenom žicom izbušio. Pištolje onima 
koji nisu znali sami da ih izrade, prodavao bi po dva dinara i za jedan pištolj zaradio za jednu kino 
predstavu. 
 
Kad bi ratovali kao kauboji, obavezno smo morali nositi šešir. Meni je deda dao jedan stari šešir koji 
je bio veoma pogodan za igru. Pucali bi glasno uzvikujući „bum, bum...“. 
 
Kada bi krenuli u napad, jahali smo na dugačkoj pritki od drveta. Mi smo uživali, a sigurno smo bili 
smiješni starijima. To je bila bezopasna igra, jer nije moglo doći do povreda. 
 
Mačevanje je također bilo bezopasno. Skakali smo kao jarci i mlatarali mačevima, nastojeći 
pobijediti protivnika. 
 
Opasnije su bile borbe strelama i praćkama.  
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Luk i strela bili su od ljeskovog drveta. Strelice su bile zaoštrene na vrhu, a zadnji dio imao je urez 
koji bi se stavljao u kanap kojim je bio napet luk. Moglo se strelom dobaciti i do trideset metara. 
Zauzeli bi položaje iza debelih hrastova i gađali jedni druge. 
 
Jednog dana nadmetao sam se sa Pubom Lihterom. Ispucali smo dosta strela, dok me Puba nije 
pogodio posred čela. Sreća što smo bili dosta udaljeni jedan od drugoga, pa je pogodak 
prouzrokovao samo malu ranu, koja je istina krvarila, ali nije bila duboka. I danas imam mali ožiljak 
kao sjećanje na taj duel. U blizini je bio bistar potok, pa sam uz pomoć Pube isprao ranu. 
 
Opasne su bile igre sa praćkama. Pored gađanja ptica i raznih meta nekada smo gađali jedni druge 
zaklonjeni iza debelih stabala hrasta ili bukve. To je bilo na dosta velikoj udaljenosti i  srećom niko 
u toj igri nije nastradao. 
 
Praćke smo pravili od raznog materijala. Drvene rašlje pripremili bi od ljeskovog drveta. Gumene 
trake bi izrađivali od starih guma od bicikla ili bi, što je bilo rjeđe, kupovali četvrtaste trake od gume 
debljine od pola centimetara, koje su se proizvodile za izradu lovačkoh praćki. Za jednu praćku bilo 
je dovoljno pola metra trake. Metar je stajao dva dinara. 
 
Krajeve bi vezali za rašlje, a drugi kraj bi spojili sa tankom finom kožom. Kožom nas je snadbjevao 
moj deda koji je uvjek imao neke stare cipele koje se više nisu mogle popraviti. 
 
Praćke smo najviše koristili za gađanja u razne mete na drveću ili pucali na razne ptice. 
 
 

SKIJANJE  NA  SLJEMENU - ZAGREBAČKOJ  GORI 
 
Skijao sam svake godine sve bolje. Imali smo dobre uslove, jer je bilo mnogo slobodnog prostora. 
Uglavnom smo se sanjkali i skijali na velikoj livadi, koja se prostirala pored Popovske šume i imanja 
Ludaša do Zelengaja. Pored kuće i velikog zida Ludaševog imanja, bilo je sanjkalište. Skijaška 
staza bila je bliže šumi.  
 
U sredini skijaške staze napravili smo skakaonicu od utabanog snijega. Kada mi je bilo oko petnaest 
godina, bio sam najbolji skakač. Jednom sam skočio dvadesetdva metra. To je bio i ostao rekord 
naše skakaonice. 
 
Ponekad bi išli na Cmrok. Na Cmroku je bila velika livada. Ta livada je ostala nedirnuta i do danas. 
To je bilo omiljeno sanjkalište i skijalište Zagrepčana. Livada je bila puna kao šipak, posebno 
nedeljom. 
 
Cmrok je na kraju Tuškanca. To je veoma blizu Kraljevca. 
 
Ponekad bi išli na Sljeme – Zagrebačka gora. Bilo je to zimi 1939. godine. Baka mi je pripremila 
obrok hrane i nešto kolača. Sve sam stavio u mali ruksak koji sma nosio na leđima. Krenuo sam rano 
ujutro i to sam. Skije sam imao na nogama. Vozio sam preko šume do Vile Vajs, pa do Gračana, 
odnosno Šestina. Sve do Kraljičinog zdenca bilo je lako, jer je izuzev malih uspona sve bilo ravno. 
Od Kraljičinog zdenca do Sljemena u blizini šumskog restorana bio je veliki uspon. Ipak sam sve to 
prešao bez velikog napora. 
 
Na Sljemenu je bilo mnogo izletnika sa skijama i sanjkama. Skijao sam na proplancima i uživao. 
Popodne sam se spustio jednom divnom padinom prema Zagorju. Kada sam se ponovno popeo do 
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restorana bilo je već kasno. U međuvremenu sam se počastio bakinim jelom. Za ulazak u restoran – 
Planinarski dom nisam imao novaca i nije mi ni padalo napamet da tamo uđem. Planinarski dom je 
za nas bio nešto nedokučivo. Kada smo grupno zimi ili ljeti bili na Sljemenu nikada nitko nije ušao u 
taj Dom. To je bilo rezervisano samo za bogate. 
 
Polako sam se spustio prema Kraljičinom zdencu. Put je bio dobar i dosta širok. Bez problema sam 
se dovezao do Kraljičinog zdenca. Tu me je uhvatio mrak. No iako nije bilo nikakvog osvjetljenja 
nije bilo nikakvog problema da se domognem grada. Stigao sam na Ksaver. Od Ksavera do 
Kraljevca bilo je dosta daleko. Morao sam skinuti skije i staviti ih na rame. Bio sam dobro obučen, 
ali ipak ubrzo sam osjetio veliku hladnoću u rukama, posebno na prstima ruke. Imao sam vunene 
rukavice, ali one nisu bile dovoljno tople, jer su se od snijega smrzle. Ipak uz probleme oko zime 
stigao sam kući. Više nikada mi nije padalo na pamet da idem na Sljeme na skijanje. 
 
Skijao sam za vrijeme školovanja u Vojnoj akademiji u Beogradu. Imao sam mogućnost da 
nedeljom uzmem skije i odem na Banovo brdo i priključim se brojnim Beograđanima, koji su tu 
dolazili na skijanje i sanjkanje. 
 
Skijao sam i za vrijeme časova fizičke obuke i to u Topčideru i Košutnjaku. 
 
Kako sam bio na službi u primorju, više nikada nisam skijao. 

 
 

VELIKI  NOGOMET  1942. GODINE  U  ZABOKU 
 

Veliki nogomet prvi puta sam igrao 1942. godine u Zaboku. Momci iz Kraljevca, pojačani sa 
Kovačem iz Ksavera i jednim dobrim igračem kojeg je doveo Laci, imali su susret protiv tima iz 
Zaboka. Ja sam igrao lijevo krilo. Tada mi je bilo sedamnaest godina. Bio sam brz. Dobro smo igrali. 
Većina Kraljevčana bila je porijeklom iz Zaboka / Kunovići, Lihteri, Huići, Šoštarići /. Rezultat je 
bio neriješen – nula – nula. Svi su bili zadovoljni. Poslije utakmice do polaska voza za Zagreb, bilo 
je organizovano druženje uz hranu i piće. 
 
Prije našeg odlaska u Zabok na odigravanje utakmice, vršene su velike pripreme. Trenirali smo. 
Tražila su se pojačanja, jer je nedostajalo nekoliko igrača. Lacko je angažovao svog prijatelja 
Čarapića. Čarapić je u mlađim danima igrao za neki prvoligaški klub. Pozvali su i Kovača sa 
Ksavera. Trebalo je nabaviti dresove, gaćice, kopačke. Opremu smo nabavili u NK Trgovački. 
 
Za utakmicu je vladalo veliko interesovanje, jer većina Kraljevčana bila je porijeklom iz Zaboka, pa 
su se mnogi od naših susjeda spremali da idu s nama. 
 
Ja sam dobio kopačke po mjeri. Prvi puta sam trebao igrati u kopačkama. Do tada igrao sam 
uglavnom bos, kao i svi moji vršnjaci. Bio sam uzbuđen, kao i mnogi moji susjedi. Mirko Vinković 
se također spremao da ide kao navijač, ili kako smo u Zagrebu zvali navijače „druker“. 
 
Rano ujutro otputovali smo sa Zapadnog kolodvora. Vagon je bio pun Kraljevčana. Milan, Dušan 
Jernejić, Drago Lihter nosili su instrumente. U vagonu je bilo „vse selo“. Sviralo se i pjevalo, pa su 
mnogi putnici iz drugih vagona došli da čuju svirku i pjesmu.  
 
Brzo smo stigli u Zabok. Zabok je u to vrijeme bio kao neko veće selo. Tu je bilo mnogo rođaka,  
naših i susjedovih. 
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Kartu za voz platio je svako za sebe. Poneli smo hranu. Na željezničkoj stanici u Zaboku dočekalo 
nas je mnogo ljudi. Poslije silaska iz voza, svako je pošao svojim rođacima. Mi (Lacko, Vlado i ja), 
posjetili smo Miška Lihtera, bratića od Vlade i Lacka. Miško je bio zidar, sin dedine sestre. Lijepo 
su nas primili. Ostali smo na ručku. 
 
Miško je bio interesantna ličnost. Veoma zgodan čovjek, visok, lijepo razvijen. Bio je umišljen 
bolesnik. Mnogo je volio moju mamu. Skoro svakog mjeseca bi dolazio u Zagreb na neke ljekarske 
preglede. Prvo bi svratio kod mame. Odmah s vrata bi počeo da se žali „joj Danica jako sam ti 
betežen, moram k doktoru“, no doktori bi uvjek konstatovali da je zdrav, a on bi zbog toga bio 
nezadovoljan i ponovno bi sljedeći mjesec išao na ljekarski pregled. 
 
Popodne smo nastupili na domaćem igralištu. Igralište je bilo na ledini, bez ograde i klupskih 
prostorija. Golovi nisu imali ni mreže. Sudio je mještanin.  
 
Nastupili smo u sastavu: Šoštarić Rudi na golu, bekovi Viktor Kunović i Franjo Metelko, centarhalf 
Lacko Huić, halfovi Čarapić, Kovač, krila ja i Vlado, spojke Mato Kunović, Drago Lihter i centarfor 
Milan Kunović. 
 
Utakmica je završila nerešeno bez golova. Bila je prava drugarska priredba, bez faulova i napetosti. 
 
Poslije utakmice do polaska voza družili smo se sa Zabočanima. Pripremili su jela i pića. 
 
Veseli i zadovoljni krenuli smo u Zagreb. Još se danima pričalo o toj utakmici i susretima sa 
rođacima. 
 
Bilo je to ratno vrijeme. U okolini Zagreba još uvijek se moglo putovati bez propusnice koju je 
izdavala policija. 
 
Poslije Drugog svjetskog rata, kada mi je bilo dvadeset i nešto godina, počeo sam ozbiljnije da igram 
nogomet za tim Garnizona, mjesni klub „Jedinstvo“ iz Herceg-Novog, i kao gost ponekad za 
„Arsenal“ iz Tivta. 
 
 

STONI  TENIS  NA  KUHINJSKOM  STOLU 
 

Stoni tenis ili ping-pong počeo sam igrati kod Mirka Vinkovića na kuhinjskom stolu. Rekete smo 
sami napravili. Pravio sam ih ja od šperploče. Bili su nešto širi od pravih. Loptice smo kupovali. Bile 
su dosta skupe, ali uvijek se našlo novca za kupovinu. 
 
Sto je bio relativno mali, znatno ispod dimenzija pravog stola. Kada bi došli u priliku da igramo na 
pravom stolu, bili smo gotovo nepogrešivi. Drajf udarci su nam padali uvjek na sto, jer smo bili 
naviknuti na malu dužinu kuhinjskog stola. 
 
Jednom smo igrali protiv Dubrave. Ko je i kako ugovorio taj susret ne znam. Igrali smo Mirko i ja 
pojedinačno i u dublu. Glatko  smo pobijedili tim Dubrave. 
 
Kasnije sam sve bolje igrao stoni tenis. U Akademiji je naš komandant kapetan Šurlan pokrenuo 
akciju za izradu stola i igranje u slobodnom vremenu. Čak me je tjerao da napišem članak za Časopis 
Učilišta o važnosti ping-ponga za igru u slobodnom vremenu. No taj članak je bio dosta nevješto 
napisan, pa nije objavljen. 
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Po završetku Akademije igrao sam stoni tenis u svakom mjestu gdje sam bio na službi (Split, 
Šibenik, Pula, Herceg-Novi, Tivat, Divulje). U Divuljama za vrijeme školovanja u Oficirskoj 
pomorskoj školi bio sam među najboljima, samo dvojica su bili bolji od mene. U Herceg-Novom i 
Tivtu nisam imao protivnika koji me pobijedio. No to je bila uglavnom rekreativna igra. 
 

 
KROS  U  VOJNOJ  AKADEMIJI   U   BEOGRADU 

 
U Akademiji sem obaveznih disciplina iz tjelesnog vaspitanja, nisam se aktivno bavio sportom. Bio 
sam dosta dobar atletičar, ali ne i vrhunski. 
 
Dobre rezultate postizao sam na takmičenjima u krosu, koji su redovno održavani u Košutnjaku. 
Imao sam dobru taktiku. Pojačao bi tempo uzbrdo, pa bi ostale ostavio dosta daleko iza sebe, što mi 
je omogućavalo da povećam razliku niz brdo i po ravnici, te sam u našoj četi bio najbrži i najviše 
osvajao prvih mjesta. 
 

 
 

TENIS  SAM  POČEO  IGRATI  KAO  DIJETE 
 

Tenis sam počeo igrati kao dijete. Naši teniseri Punčec, Palada, Mitić, Kukuljević, Panajatović i 
drugi, postizali su velike rezultate na svjetskim i evropskim takmičenjima. Osvajanje Dejvis kupa s 
njihove strane, tenis je stavilo u vrh popularnosti. Svi smo počeli igrati tenis. Na cesti bi ucrtali tenis 
igralište. Izradili drvene rekete, kupili tenis loptu i igrali se neumorno. Tada nije bilo sem pješačkog 
prometa, automobil bi veoma retko dolazio na Kraljevac. Boravak i igra na cesti bili su potpuno 
bezbedni. 
 
U Tuškancu je kompleks teniskih terena tzv. srednjoškolski centar. Te terene je Pavelić pretvorio za 
vrijeme rata u parking za vojna vozila njegovog obezbjeđenja. Igrališta su bila pored vile Jevreja 
Marića, koju je ustaška vlast oduzela i u nju je uselio Pavelić. 
 
Na tim terenima smo se uposlili kao pobirači lopti. Sat vremena za pobiranje lopti plaćao se dva 
dinara. Dnevno bi znali zaraditi deset i više dinara. To je za nas bio veliki novac. Istovremeno bi 
igrali i pravi tenis. Tako smo naučili igrati tenis. 
 
 

BRZO  JE  DOŠAO  RAT 
 
Brzo je došao rat i sem nogometa, nije bilo prilike za bavljenje sportom.2 
 
U partizanima iako je bilo u određenim periodima, posebno na Sremskom frontu, mogućnosti za 
igranje nogometa, sem posmatranja nisam se angažovao.  
 
U Brigadi imali smo veoma dobar tim. Bilo je u timu igrača iz nekadašnje prve i druge lige, kao na 
pr. Radovanović iz BSK i drugi. Utakmice između brigadnih timova bile su veoma kvalitetne.  
 
Omladinska rukovodstva bila su organizator tih i drugih takmičenja. Omladinski rukovodilac 1. 
proleterske divizije Ekrem Durić (danas generalpukovnik), bio je veoma aktivan u organizaciji, 
posebno fudbalskih takmičenja. 

                                                
2 www.huic.me-autobiografija ivanova ratna epopeja 
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Neposredno po završetku rata u Brigadi je bio dobar organizator Stevo Kovačević komesar Trećeg 
bataljona, kasnije kapetan bojnog broda. 
 
Kad sam došao na prvu poslijeratnu dužnost po završetku Akademije, Stevo je radio u političkom 
odsjeku Mornaričko desantne brigade u Šibeniku. Ja sam bio raspoređen na dužnost komesara čete. 
Stevo je organizovao oficirski tim i ja sam se uključio u taj tim. Igrali bi sa Komandom Srednjeg 
Jadrana, Flotom i sl. 
 
 

KAO  DJEČAK  BIO  SAM  NAVIJAČ  NK GRAĐANSKI 
 
Kao dječak bio sam navijač nogometnog kluba „Građanski“ ili kako smo ih zvali Purgeri“. Svi na 
Kraljevcu bili su navijači Purgera. Nisam propuštao utakmice koje je igrao Građanski. Njihovo 
igralište bilo je na Savskoj cesti.  
 
Građanski je bio najbolji klub u Jugoslaviji. Prvak Hrvatske i Jugoslavije. Najbolji klubovi u toj 
Jugoslaviji pored Građanskog bili su Splitski Hajduk, Beogradski BSK. Ta tri kluba vodila su borbu 
za prvaka Jugoslavije.  
 
Pored njih u Beogradu su bila dva kluba: Slavija i Jugoslavija, u Zagrebu HAŠK i Konkordija, u 
Sarajevu Željezničar i Sarajevo. Možda je bilo još klubova, ali tih se sjećam. 
 
Građanski je nosio plave dresove.  
 
HAŠK, Hrvatski akademski sportski klub. Imao je igralište na mjestu gdje je danas Stadion Dinama 
u Maksimiru. Nosili su crvene dresove. Smatralo se da je to klub bogataša. 
 
Konkordija je bila klub sa sjedištem na stadionu današnjeg Zagreba. Imali su zelene dresove. 
 
U tim klubovima igrali su veliki asovi. U Građanskom Glazer, Dubac, Lehner, Kokotović, Brozović 
i drugi. U HAŠK-u Kacijan i Hitrec, u Hajduku braća Matošić i drugi. 
 
Na utakmice sam najčešće išao sa prijateljem Zvonkom. Obično bi na ulazu tražili od nekog starijeg 
da nas kao svog uvede bez karte. U najgorem slučaju čekali smo do završetka prvog poluvremena, 
poslije kojeg bi se otvarala vrata i puštali oni koji nisu imali para za kartu. 
 
Ograda igrališta bila je od dasaka. Bilo je rupa kroz koje se moglo viriti, ali uz ogradu su stalno 
kružili policajci na konjima, pa ako nisi bio oprezan, bez upozorenja bi te policajac mlatnuo 
pendrekom. Meni se to nije nikada desilo, jer sam bio oprezan. 
 
Posjećivao sam i utakmice nižerazrednih klubova. Lacko i Vlado moji ujaci igrali su u 
nižerazrednom klubu „Trgovački“. Lacko je igrao centarhalfa, a Vlado krilo. Bile su to interesantne 
utakmice. Igralo se na poljani. Ulaz je bio slobodan. Pošto sam navijao za Trgovački, bio sam veoma 
napet za vrijeme utakmice i želio pobjedu kluba u kojem igraju moji ujaci. 
 
Za vrijeme pohađanja Gradske škole na Kaptolu, svaki razred je imao svoj tim. Poslije časova 
odlazili bi u Tuškanac na Sofijin put ili na livade u blizini Save. Predio oko lijeve obale Save 
uglavnom je u to vrijeme bio nenaseljen. Ravne livade bile su idealne za nogomet. Na tim livadama 
je vrilo od djece. Stotine timova igralo je jedni protiv drugih. 
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Sa mnom je u razredu bio Željko Čajkovski. Njegov malo stariji brat Zlatko bio je dva razreda 
stariji. Obojica su imali nadimak „Čik“. Bili su maleni i malo punački. Obojica su već tada trenirali 
u HAŠK-u, pa bi na našim utakmicama briljirali. 
 
Vlado i Lacko i drugi momci iz Kraljevca bavili su se mišlju da se nekoliko nas se učlani u NK 
Građanski. No bilo je to dosta daleko od Kraljevca i nismo iskoristili priliku. Iz Kraljevca u 
Granškom je trenirao Braco Ivanković. Postigao je mnogo. Znao je više od nas, ali nije postao 
vrhunski igrač. Tome je doprineo i rat. 
 
Braća Čajkovski su uspjeli. Poslije Drugog svjetskog rata bili su stalni članovi reprezentacije 
Jugoslavije. Zlatko je igrao u Partizanu, Željko u Dinamu. Zlatko je kasnije otišao u Njemačku gdje 
je bio veoma uspješan igrač i trener. Željko je po završetku igračke karijere radio kao ekonomist.a 
 
Na igralištima oko Save upoznao sam i i Bobeka, kao i druge poznate igrače. 
 
 

IGRE  ZA VRIJEME  BOŽIĆNIH  I  NOVOGODIŠNJIH  PRAZNIKA 
 
Za vrijeme božićnih i novogodišnjih praznika obavezno smo pravili neku vrstu vatrometa. Palili 
smo suhe grane. Nakupili bi suhog granja, zapalili vatru i onda komad zapaljene grane bacali u zrak 
prema potoku. Grana bi se u zraku rasplamsala i noću bi to nama izgledalo kao raketa. 
 
Nabavljali smo limene kutije od boje. Kutiju bi na dnu probušili. U kutiju se stavljalo parče garbita. 
Kutija bi se zatvarala. Kroz rupicu na dnu, karbit bi polili vodom. To je izazvalo pjenušanje. Stali bi 
nogom na kutiju i šibicom zapalili pjenu koja je izlazila kroz rupicu na dnu. Došlo bi do eksplozije 
praćene jakim praskom. Poklopac bi odletio i mjerili bi kome je dalje bačen.  
 
To je bila neopasna igra. Mjesto gdje smo to radili bilo je kod potoka. Prije nego je izgrađena 
kanalizacija pored potoka na njegovoj desnoj strani gdje je danas okretište autobusa, bila je mala 
livada i veliki stari hrast. Blizina potoka je omogućavala da imamo potrebnu vodu za aktiviranje 
karbita. 
 

 
TRAGEDIJA  NA  SANJKANJU 

 
Saobraćaj na cestama je bio mali. Automobila je bilo malo. Na pr. na Kraljevcu niko nije imao 
automobil. Voljeli smo se sanjkati u Zelengaju iznad lugareve kuće. Tu je bila relativno velika 
nizbrdica. Na cesti je bilo zabranjeno sanjkanje. No stražar-policajac rijetko je dolazio na Kraljevac. 
Možda jednom nedeljno bi se pojavio na konju. Nas nekoliko koji su imali klizaljke bili su neka 
vrsta patrole. Klizali smo ispred sanjkaša i ako bi slučajno naišao policajac žviždukom bi 
obavještavali sanjkaše koji bi se brzo sakrili u šumi pored ceste. 
 
Ipak jednog dana dogodila se tragedija. Išli smo na sanjkanje u Tuškanac. Cesta na dijelu Tuškanca 
bila je veoma strma i samim tim privlačna za sanjkaše. Za razliku od Kraljevca, u Tuškancu je bilo 
automobila, jer su tu stanovali bogataši. 
 
Vlado Kunović, jedan od najmlađe braće Kunovića, prvi se spustio niz cestu. Bio je na odmoru kao 
vojnik. Brzinom je krenuo. Mi smo posmatrali kako se brzo gubio iz našeg vida i poslije toga začuo 
se strašan krik. Naišao je privatni automobil i Vlado se sudario s njim. Na mjestu je ostao mrtav. 
Bila je velika tragedija. Svi smo bili zaprepašćeni i ustrašeni. Vlada su odveli u bolnicu, ali nije mu 
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bilo spasa. Potrčali smo na Kraljevac i obavijestili smo njegovu porodicu. Bila je velika žalost za sve 
Kraljevčane. 
 
 

KLIZALJKE  -  SLIČUHE 
 

Klizaljke su bile veoma podesne za kretanje po tvrdom snijegu. Kao što danas sa rolšuama djeca se 
voze po pločniku u gradu, tako smo i mi koristili klizaljke – sličuhe da brže stignemo do grada. U 
gradu je snijeg bio očišćen sa pločnika i klizaljke bi nosili. 
 
Na klizalištu u Tuškancu bilo je mnogo ljudi i djece. Ulaznica je za mene bila skupa. Ujna Ruža 
zamolila me da povedem na klizanje djevojčicu iz Tuškanca. 
 
Ruža je po zanimanju frizerka. Poslije udaje više nije bila stalno zaposlena. Žene su je angažovale da 
im pravi trajnu ondulaciju. Imala je neku vrstu stezalice koja bi se grijala i time je pravila trajnu 
frizuru. Između ostalih povremeno je odlazila kod jedne Ruskinje koja je stanovala u Tuškancu. To 
je bila porodica Ruskog emigranta, Orlova. Orlov je bio u carskoj Rusiji grof, pukovnik po činu. U 
Zagrebu je radio kao novinar u dnevnom listu. Bio je to visok čovjek, širokih ramena. Nosio je guste 
brke. Meni se činio mrk, pomalo sam se plašio njegovog namrštenog lica. Djelovao je strogo. 
Nikada nije samnom progovorio ni riječ. Žena mu je bila nježna, veoma lijepa plavuša. Blaga i 
veoma ljubazna prema meni. Imali su dvoje djece, sina i kćer. Kći se zvala Nataša. Bila je mojih 
godina. Kod njih sam povremeno dolazio da bi za Ružu uzimao knjige na čitanje. Imali su bogatu 
biblioteku. 
 
Porodica Orlov imala je roditelje negdje u gradu. Zaboravio sam gdje. Kako sam ja bio samostalan, 
ta žena me zamolila da ponekad odvedem Natašu kod njenih roditelja i vratim je kući. Tuškanac je 
tada bio neosvetljen, posebno centralni dio. To je park sa stazama, visokim uglavnom hrastovim 
drvećem. Osvjetljen je bio Josipovac, gdje su bile izgrađene vile, i desni dio pored glavne ceste. Za 
tu uslugu dobijao sam dva dinara, pa kad bi me pozvali, prihvatao sam ponudu. Zimi sam Natašu 
vodio na klizanje u Tuškanac, i dobio novac za ulaznicu i za čaj. Tako sam mogao više puta klizati. 
 
Na klizalištu su klizači pokušavali praviti razne figure. Ja sam uspijevao da napravim osmicu i to je 
bilo sve, ali nikada nisam padao.  
 
Sprijateljio sam se sa Natašom. Bili smo dobri prijatelji. Kad sam počeo učiti zanat, to prijateljstvo 
se prekinulo. Više tu porodicu nikad nisam vidio. 
 
Bilo je smiješno gledati mnoge klizače koji se nisu mogli održati na klizaljkama. Kao da im je led 
bježao ispod nogu i stalno su padali na stražnjicu. Nataša i njen brat, koji je također dolazio s nama, 
dobro su klizali. Bilo je tu klizača koji su bili pravi umjetnici na ledu. 
 
 

ŠAH  I  KARTE 
 

Šah sam naučio igrati rano. Naučio me Viktor Kunović. Kasnije sam relativno dobro igrao. No 
Viktora nisam uspio pobijediti. 
 
Volio sam igrati karte, ali znao sam samo igrati „šnaps“. Igra sa dvadeset karata. Također sam znao 
igrati „ajnc“. To je bila kockarska igra. Igrali bi u paru. Para je bila stoti dio dinara.  
 
Kasnije sam naučio preferans, ali poslije rata nisam imao prilike igrati karte. 
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Šah3 sam dobro naučio igrati tek u Boki. Pretplatio sam se na Šahovski glasnik, kupio šahovsku 
poštnicu i još neke knjige o šahu i dosta dobro sam napredovao. Igrao sam za Šah klub Herceg-Novi 
na petoj tabli. Redovno sam igrao na turnirima u Herceg-Novom. 
 
Na brodu sam često igrao šah i bio sam među boljima na brodu.  
 
Kada smo Meša i ja bili na odmoru u Istočnoj Njemačkoj, često sam igrao šah sa višim oficirima 
iz Beograda. Pobjeđivao sam ih. Njihovo opravdanje je bilo „ma vi mornari na brodu ništa drugo ne 
radite nego igrate šah“, iako su gubili, stalno su me zvali na revanš. Bio sam i predsjednik Šah kluba 
Herceg-Novi.     

 
 

MANIJA  IZRADE  LETJELICA 
 

Negdje tridesetšeste, sedme godine uhvatila nas je, sve moje vršnjake, prava manija izrade letjelica.  
 
Prvo smo izrađivali neku vrstu letjelice od papira. Bili smo pravi majstori. Za te letjelice nabavljao 
se poseban, veoma tanak papir. Bacali bi te letjelice na livadi i nastojali da se što duže zadrže u 
zraku. 
 
Ozbiljniji korak smo napravili izradom pravih zračnih letjelica, koje smo pravili po nacrtima i od 
kupljenog materijala. To su bile minijaturne jedrilice. Nacrti i materijal je bio relativno skup. No 
svaki od nas uspio je kupiti kompletan materijal sa nacrtima. Prema nacrtu ljepili smo dijelove i 
izrađivali veoma lijepe i funkcionalne jedrilice. 
 
Svakog dana bili smo na livadi iznad Ludaševe kuće. Uživali smo u letovima jedrilica. Bila je to 
lijepa slika, naročito kada je u zraku bilo po desetak jedrilica. 
 
Jednog dana izbacio sam veliku jedrilicu. Kružila je zrakom. Uživao sam. Zapuhao je zapadni vjetar 
i jedrilica se polako pomjerila  prema Ludaševoj kući. Sa zebnjom sam posmatrao njen let. I ona je 
nakon nekog vremena udarila o prozor na Ludaševom stanu. Svi smo bili šokirani. 
 
Nije bilo druge, otišao sam do Ludaša. Kod kuće je bila njegova žena. Žena veoma blage naravi, 
srednjih godina. Uvijek je nas djecu za Božić, Novu godinu častila. Ovog puta bila je ljuta. No nije 
vikala. Rekao sam „gospa Ludaš ja ću popraviti prozor odnosno zamijeniti staklo“. Skinuo sam 
cijelo prozorsko krilo. Morao sam ga nositi pola sata do staklara na Malom placu (Britanski trg). Isto 
popodne sam vratio popravljeno prozorsko staklo i sve je bilo u redu. 
 
Poslije smo se odmaknuli od Ludaševe kuće. I to nas je brzo prošlo. 
 
 

TUŠKANAC 
 

Tuškanac se pruža uporedo sa Kraljevcem. Ulica duga nekoliko kilometara. Od glavne ceste desno 
se odvajaju male uličice kao Gvozd, Jabukovac i sl. To je kraj u kojem su živjeli najbogatiji ljudi 
Zagreba, sve vila do vile. Negdje na sredini bila je velika policijska stanica.  
 

                                                
3 www.huic.me/sah.htm 
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U to vrijeme gušće je bio naseljen dio do kraja imanja porodice Tkalčić. Oni su imali veliku kuću u 
kojoj je bio restoran, ona je bila bliže glavnoj cesti. Na padinama prema Kraljevcu imali su dugačku 
prizemnicu, negdje na polovini imanja, i sasvim blizu Kraljevca bila je kuća Haladija, odnosno 
njihove kćeri koja je bila udata za Haladija. Ispred prizemnice u dvorištu, kad god je bilo lijepo 
vrijeme, sjedio je jedan sin Tkalčića. Preko njihovog imanja slobodno smo išli do Tuškanca.  
 
Kada je moja mama imala trgovačku radnju na Tuškancu koja je bila u jednoj kući prije Tkalčića, 
često sam išao na Tuškanac. Njihovo imanje se prostiralo od Tuškanca do kraljevačkog potoka, te 
smo im bili najbliži susjedi. Nekada je to bila veoma bogata porodica, ali od tog bogatstva ostalo je 
imanje i kuće. Imali su prihode od izdavanja velike kuće sa restoranom. Imanje se sastojalo od velike 
livade i pošumljenog dijela od potoka duž cijele livade. 
 
U toj šumi smo se često igrali. Tu je bilo jedno stablo kostanja, ispod kojeg bi u jesen brali kostanje, 
zatim divlja jabuka i dosta grmova lešnika. 
 
Dalje od Tkalčića nije bilo vila. Bila su to ograđena imanja sa voćem i vinovom lozom. Vlasnici bi 
dolazili na ta imanja uglavnom nedeljom. 
 
Na Tuškancu je bilo dosta djece, naših vršnjaka. No, mi se međusobno nismo družili ni išli u 
zajedničku školu. Za njih je bila otvorena privatna škola. Na obronku prema Sofijinom putu, bila je 
izgrađena drvena prizemna zgrada u kojoj su bila školska odelenja. Za vrijeme lijepog vremena 
nastavu su imali na otvorenom. Mi smo polazili pučku školu na Gornjem gradu u zgradi gdje je bila i 
astronomska osmatračnica sa velikim durbinima. 
 
Obično bi se susretali po završetku škole na dijelu Tuškanca od kojeg se odvajala ulica Vladimira 
Nazora i put prema Kraljevcu. 
 
To su bili susreti neprijateljskih grupa. Mi smo ih nazivali „šumjaci“, a oni bi nama također svašta 
dobacivali. No nikada nije došlo do fizičkog obračuna. Dosta te djece je bilo u organizaciji Skauta. 
Imali bi lijepe šešire, pantalonice, košulju i rubac oko vrata. Na tome smo im zavidjeli. Nama je ta 
organizacija bila nedostupna. 
 
Često smo  vodili sa djecom iz Tuškanca verbalni rat. Oni bi se spuštali livadom Tkalčića, a mi bi 
bili na početku šume u blizini Šoštaričevog imanja. Vikali bi jedni na druge. Upućivali pogrdne 
riječi i bacali kamenje ili pucali iz prački. Djelio nas je potok. Bilo je dosta daleko i nismo nikoga 
pogodili. To je bila manifestacija netrpeljivosti i ništa više. 
 
Često smo upadali u voćnjake koji su bili na obroncima Tuškanca. Interesantno da nikada nismo 
upadali u voćnjake naših susjeda, sem Ludaša. Velike voćnjake imali su Kunovići, Šoštarići, Lihteri 
i drugi, ali nikome nije padalo napamet da ih posjeti bez dozvole. 
 
 

VLADO  KADA 
 

Jednog dana Vlado Kada nas je pozvao da idemo u grad. „Imam novce“, rekao je, „kupićemo loptu“. 
Bilo nas je desetak u pratnji. U ulici u blizini Iličkog prolaza bila je trgovina sportske opreme. Ušlo 
je u trgovinu nekoliko nas. Svi nismo stali. Izabrali smo nogometnu loptu broj tri. Divna kožna šute 
boje. Bili smo radosni.  
 
U povratku već je pao mrak. Išli smo uzbrdo stranom Tuškanca iza teniskih terena prema Josipovcu. 
Naišli smo na moju mamu i tetu i ja sam ostao sa njima. Na pola puta začula se neka buka. Lopta je 
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projurila pored nas nizbrdo. Vladu je dočekao njegov otac. Bio je ljut. Uhvatio je Vladu, a on iz 
straha ispustio loptu. Počeo ga je tući. Bacio ga na zemlju i po njemu gazio.  
 
Vlado je izučavao zanat kod jednog šuštera na Malom placu. Iz njegove kase uzeo je 100 dinara. Mi 
to nismo znali. Od te sume platio je loptu 75 dinara. Mi smo se pritajili, kao ne znamo o čemu se 
radi. Vlado je pronašao loptu i sa ocem se vratio u trgovinu i trgovac je vratio novac. 
 
Vlado je bio koju godinu stariji od mene. Imao je bujnu maštu i nešto pustolovnog. Jednom je 
također uzeo od roditelja novac i nestao iz Zagreba. Kasnije smo saznali da je otišao na More u 
Sušak. Vratio se preplanuo od sunca. I za tu pustolovinu dobio je velike batine.  
 
U ratu je 1942. godine otišao u ustašku radnu jedinicu. To je bila nekakva radna jedinica. Imali su 
vojne uniforme i izvodili nekakve radove. Bila je to neka poluvojna jedinica. Iz te jedinice pobjegao 
je krajem 1943. godine i otišao u Partizane. Poginuo je u ratu.  
 
Iz njegove porodice zet Seid bio je predratni komunista, koji je početkom rata uhapšen i odveden u 
Jasenovac gdje je ubijen. 
 
Još početkom 1942. godine sa Vinković Mirkom htio je otići u partizane, tražio je vezu preko 
poznanika Seida, ali ih nisu uputili, jer su bili premladi. 
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II  DIO  -  POSLIJERATNA  BOKA  I   JRM 
 
 

 
RUKOMET  U  NOVOM 

 
Rukomet sam počeo igrati 1953. godine. Bio sam na službi u 9. bataljonu veze u Meljinama. Te 
godine je ta sportska disciplina uvedena u Armiju, kao obavezna na armijskim takmičenjima. 
 
O rukometu nisam imao pojma. Pravila nisam znao. Rukomet u mojoj mladosti igrao se na velikim 
nogometnim terenima. Zvali smo ga „hazena“. Trebao sam pripremiti ekipu bataljona za takmičenje 
u rukometu na prvenstvu Vojno pomorskog sektora. Tražio sam u jedinici mornare koji su igrali 
rukomet. Javilo se dosta njih, ali ni oni nisu znali dobro pravila. 
 
Bataljon je bio smješten u Meljinama u zgradi današnjeg PKB. Dvorište između dvije zgrade bilo je 
posuto šljunkom. Tu smo izgradili rukometno igralište prema podacima o njegovoj veličini koji su 
bili tačni. U ekipi je bilo šest igrača i golman. Golmanski prostor je bio neprikosnoven. Dodir sa 
igračom kažnjavao se faulom. Ulazak odbrambenog igrača u golmanski prostor sedmercem. 
Rigorozno smo primjenjivali ta pravila. 
 
Na tom terenu održavana su prvenstva Sektora. U to vrijeme Sektor nije imao velikih jedinica. Igrali 
smo u međuvremenu sa ekipom Herceg-Novog ili Gimnazije. U radionici su napravljena dva drvena 
gola, koji su odgovarali standardima.  
 
U ekipi Novoga igrali su uglavnom vaterpolisti Jadrana: Stanišić, Uljarević, Čukvas, Kusturica 
Hamo i drugi. Za gimnaziju su igrali mladi Novljani, među njima i Rade Popović. 
 
Jednom je Novi došao da igra protiv nas. U ekipi je bio Franci Gardanić. Utakmicu je sudio mornar 
Čejović iz Bara. On je sudio po našim kriterijima. Franci je znao pravila i bilo mu je smiješno kako 
sudija sudi. Svirao im je stalno sedmerce. Franci se tome smijao i Novljani su protestujući napustili 
takmičenje.  
 
Kasnije smo došli do pravila i suđenje je bilo bolje.  
 
Glavni suparnici bili su naš Bataljon i Odred artiljerijskih barži. Komandant tog odreda bio je Tonko 
Lazović poručnik bojnog broda. On je bio zanesen sportom i folklorom. Komandant našeg bataljona 
bio je Ivan Perkušić kapetan I klase. Rivalstvo između naših jedinica na sportskom i kulturnom 
polju bilo je veliko. 
 
Lazović je bio moj školski drug. Bili smo dobri prijatelji, ali veliki rivali u sportskom nadmetanju. 
 
Našem klubu smo dali ime „Signal“, a Lazović je svoj tim nazvao „Galeb“.  
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Lazović je organizovao kod dolaska svake nove klase mornara da njegov podoficir se ukrca u 
Dubrovniku na brod kojim su dolazili mornari i da izabira sportiste, folkloriste, glumce i sl. Tonko je 
imao prijatelja, načelnika org. mobilizacijskog odelenja u Komandi poručnika bojnog broda Ivetića 
koji bi kod rasporeda odabrane mornare raspoređivao u njegovu jedinicu. Pošto smo bili 
specijalizovana jedinica, mornari koji su školovani za potrebe telefonista, radiotelegrafista, signalista 
i sl., dolazili su u naš bataljon. I to oko odabira ljudi za jedinicu također je bila mala igra. 
 
Najinteresantije utakmice bile su u fudbalu i rukometu. U sastavu naših timova bilo je i igrača iz 
prve i druge lige. 
 
Rukomente utakmice igrane su u Meljinama u našem dvorištu, a fudbalske na igralištu NK 
Jedinstvo. Fudbalsko igralište bilo je u to vrijeme na poljani gdje je danas parking i park hotela 
„Igalo“. Igralište je bilo normalnih dimenzija. Posuto je bilo šljakom koju su dobijali iz Zelenike. To 
je bio izgorjeli ugalj iz željezničke lokomotive. To su bile parne lokomotive. Ložio bi se ugalj, a u 
kotlu bi se stvarala para koja je pokretala lokomotivu. 
 
Do Igala se išlo pješice, nije bilo drugog prevoza. Lazović je sa jedinicom bio lociran  u Kumboru. 
Takmičare bi doveo u kuterima, a ostali bi išli pješke iz Kumbora. Njegove navijače pratio je 
orkestar kojeg je on imao u jedinici. Pored igrališta bilo je mnogo publike. Pored mornara došli su 
gledaoci iz Herceg-Novog i Igala. 
 
Galeb je poveo sa 3:0. Navijače „Galeba“ uhvatila je prava euforija. Tonko nije mogao sakriti 
oduševljenje. Zafrkavao je nas iz veze. Ja nisam igrao. U našem timu je bilo dobrih igrača. Mile 
Bjelogrlić iz Mačve, Komnenović omladinski reprezentativac Bosne, Grujić iz kulskog Hajduka i 
drugi. Perkušić je bio bijesan. Pozvao je mene u stranu i rekao „razgovaraćemo u poluvremenu sa 
igračima i obećati im nagradno odsustvo ako pobijede“. 
 
U poluvremenu Perkušić i ja sakupili smo tim i poslije kratkog razgovora i bodrenja, Perkušić im 
kaže: „ako pobijedite dobićete nagradno odsustvo od po deset dana, Mile ti moraš dati golove“. 
 
U drugom poluvremenu naš tim je igrao kao preporođen. Mile Bjelogrlić samo što je počeo zabio je 
prvi, pa drugi gol. Ubrzo je dao treći i izjednačio rezultat. Lazovićev orkestar prestao je svirati, a 
kada je Mile dao i četvrti gol, Lazović je sav razočaran napustio Igalo i utakmicu. Ubrzo je Mile dao 
i peti gol i slavlje je bilo potpuno. Naši mornari su bili sve bučniji. Pobjedio je „Signal“ sa 5:3. Igrači 
su bili veseli, zaslužili su nagradno odsustvo. Najveća nagrada koju je vojnik očekivao. 
 
U organizaciji naših ekipa aktivan je bio su pored mene poručnik Nikola Dražević. Nikola je pored 
mene ponekad igrao u timu.  
 
 

OSTALE  IGRE  U  MORNARICI 
 
Veoma su bile popularne regate kutera, čamaca osam veslača i kormilarom. Lazović se posebno 
pripremao za regate. Uređivao bi čamce, mazao ih nekom masti. I u toj  disciplini nije mu bilo 
premca. Njegov čamac je uvijek izlazio kao pobjednik, na to je bio veoma ponosan. 
 
U atletici i rukometu najčešće je ekipa moje jedinice bila pobjednik. 
 
Na atletskim takmičenjima poredak ekipa određivao se na osnovu tablica. Ja sam odmah ukapirao 
da nije najvažnije imati dobre atletičare, već kompletnu ekipu. U svakoj disciplini nastupala su dva 
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naša takmičara, dok su ostali nastupali samo sa takmičarima od kojih su očekivali dobar rezultat. Na 
primjer, ukoliko je bilo deset ekipa, trebalo je nastupiti dvadeset takmičara, a najčešće bi nastupilo 
oko dvanaest. Kada se saberu sve discipline, moji takmičari bi dobijali najviše bodova, jer su dobijali 
veći broj bodova na račun odsutnih ili nepopunjenih mjesta. 
 
U ekipi rukometaša igrao sam i ja. Pripreme za prvenstvo Sektora vršili smo dugo. Jedan od načina 
je bio, što je svaki vod ili organizaciona jedinica, pa i vojna muzika, morala imati rukometni tim. U 
tim ekipama bilo je momaka koji nikada nisu igrali rukomet. No za selekciju je bio veliki izbor. 
 
U 1955. godini na rukometnom turniru u finalu igrala je naša ekipa i ekipa Lazovića. Za taj susret 
vladalo je veliko interesovanje. Pobijedila je naša ekipa. Tonko nije bio zadovoljan suđenjem i žalio 
se. Sudija je bio iz Desantne brigade koja nije bila u sastavu Sektora. Spor je rješavao načelnik 
operativnog odelenja kapetan fregate Malbašić. On je, neupuštajući se u suštinu spora i regularnost 
susreta, a o sportu nije imao pojma, smatrajući da se ne trebamo sporiti i da je najbolje da odigramo 
novu utakmicu. 
 
Igralo se drugog dana. Sudija je bio neutralan iz Desantne brigade. Ponovo smo pobijedili. Dao sam 
pobjedonosni gol. Po završetku utakmice predbacio sam Tonku „jesi li sad zadovoljan“. Otišao je 
ljut i dugo nije mogao preboljeti poraz, a ni meni oprostiti. 
 
 

TURNIRI  U  ARMIJI 
 

U Armiji su bila takmičenja na svim nivoima. Zavisno od veličine jedinice, određivane su sportske 
grane u kojima treba organizovati prvenstva. To su bila takmičenja po sistemu turnira.  
 
Na nivou Mornarice i Armija, održavana su takmičenja u fudbalu, boksu, atletici, streljaštvu, 
plivanju, vaterpolu, rukometu. Veliki garnizoni koji su imali odgovarajuću sportsku infrastrukturu, 
bili su organizatori armijskih takmičenja.  
 
Na armijskom ili mornaričkom nivou učestvovale su ekipe divizija i njima ravnih jedinica. U 
Mornarici ekipe Vojno pomorskih sektora, Flote i Desantnih brigada. 
 
Najčešće sam ja vodio ekipe Vojno pomorskog sektora. Vodio sam atletičare u Split, boksere, 
fudbalere u Pulu, Dubrovnik. 
 
 

SPORTSKI  CENTAR  U  KUMBORU 
 
Naš Sektor je bio organizator samo takmičenja u rukometu i plivanju i vaterpolu. Tek 1977. godine 
izgrađen je Sportski centar u Kumboru i održane sportske igre Mornarice. No u to vrijeme ja sam 
bio kapetan bojnog broda i sjedio sam u počasnoj loži. 
 
Izgrađen je sportski centar sa fudbalskim terenom, atletskom stazom od plastične podloge – tartar, 
Sportska hala u nekadašnjem hangaru za hidroavione, rukometna igrališta sa plastičnom podlogom, 
odbojkaška igrališta, dva teniska terena, otvoreni plivački bazen. 
 
Centar je svečano otvoren i održano je prvenstvo Mornarice u nekoliko disciplina. 
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Fotografije dijela učesnika na prvenstvu Mornarice u Kumboru 1976. godine 
 

 
BOGAT  SPORTSKI  ŽIVOT  U  BOKI 

 
Kada sam bio na službi u Samostalnoj artiljerijskoj grupi čije sjedište je bilo na Luštici, selo Klinci, 
zajedno sa komandantom Grupe Šalovom, organizovao sam bogat sportski život.  
 
Uslovi su bili teški. Baterije su bile rasute duž cijele obale Južnog Jadrana. Aktivne baterije bile su: 
Skoči Djevojka kod Budve,  OB Trašte u Bigovo, OB Arza na Luštici, OB kod Rosa, OB Prevlaka, 
OB Molunat. Na Klincima smo u kamenjaru izgradili minijaturnu atletsku stazu. Tu smo vršili 
pripreme za takmičenja. Kod komande smo izgradili rukometno igralište. To je bio slučaj i kod 
drugih baterija.  
 
Sektor je 1955. godine bio organizator prvenstva Mornarice u vaterpolu i plivanju. Organizator 
takmičenja bio je potpukovnik Kramar, načelnik apotekarskog skladišta, a ja sam određen za 
komandanta fiskulturnog bataljona. Bataljon je bio smješten u prostorijama Bataljona za vezu.  
 
Koristio sam dosadašnja iskustva i pripremili sve na najvišem nivou. Takmičenje je održano na 
plivalištu PK Jadran Herceg-Novi na Škveru. 
 
Bataljon se postrojio na rubu bazena. Predao sam raport komandantu Sektora kapetanu fregate, 
kasnije admiralu Milanu Vranešu. Komandovao sam veoma glasno „Mirno“, čvrstim korakom 
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izašao pred komandanta i glasno predao raport „Druže kapetane fregate bataljon je postrojen u Vašu 
čast, raportira poručnik bojnog broda Ivan Huić.“  
 
Meša je kasnije pričala kako se uplašila kada sam ja glasno komandovao. 
 
U sjećanju mi je ostalo kako sam vodio boksersku ekipu Vojnog sektora Boka u Pulu. O tome sam 
već pisao ranije. Putovali smo vozom iz Zelenike preko Sarajeva, Zagreba, Ljubljane do Pule. U 
ekipi je bilo dosta Zagrepčana, pa smo u Zagrebu ostali jednu noć i dan. 
 
Kasnije sam više aktivnosti imao kao organizator i rukovodilac takmičenja, posebno po ponovnom 
povratku na dužnost u Vojno pomorski sektor. Načelnik štaba Sektora bio je kapetan bojnog broda 
Frane Anić, koji je volio sport, pa me zamolio da se i ja angažujem u organizaciji i pripremi ekipa 
za takmičenje. Naravno imao sam previsoki čin da bih bio vođa ekipe, ali sam dao doprinos za što 
bolju organizaciju takmičenja. 
 
Anić je insistirao da časovi fiskulture za starješine budu dobro organizovani i sve starješine su 
morale prisustvovati tim časovima. Komanda sektora je u to vrijeme bila u Meljinama, pa se fizička 
obuka izvodila na livadi pored potoka koji je dolazio od Poda. Danas na tom mjestu su izgrađene 
stambene zgrade, privatne kuće, Upravna zgrada GP Prvoborca, prodavnica namještaja, Radione 
preduzeća Bralim. U to vrijeme još magistrala nije bila izgrađena. 
 
 

 
 

Na slici Frane Anić i ja, Ivan Huić, sa takmičarima na završetku takmičenja 1968. god. 
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Svaka jedinica uputila je svoje takmičare. Takmičenje je trajalo tri dana. Bio sam po činu kapetan 
fregate. Samnom je svakog dana bio prisutan i Zoran. Uživao je. Tada je imao šest godina. 
 

 
Zoran sa mojom oficirskom kapom 

na sportskom prvenstvu garnizona Boka 1968. god. Kumbor 
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Takmičenje je bilo veoma dobro organizovano. Imao sam dobre pomoćnike. 
 

 
Za zapisničkim stolom. Obrada rezultata 

 
Pobjednicima su uručene nagrade. Nagrade su bile plakete, pehari i diplome. 

 
Predaja diplome jednom od pobjednika 
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NOGOMET  PO  DOLASKU  U  MELJINE  I  TIVAT 
 
Intenzivnije sam počeo igrati nogomet po dolasku na dužnost Omladinskog rukovodioca Vojno 
pomorskog sektora Boka. Komanda je tada bila smještena u Meljinama u nekadašnjem odmaralištu 
žandara bivše Jugoslavije. Veoma lijepa zgrada.  
 
Tada je komandni kadar u svim komandama bio relativno mlad. Sve su to bili ljudi ispod trideset 
godina. Raniji načelnik štaba Špito Špadijer igrao je i u timu Sektora. Pomoćnik komandanta za 
pozadinu kapetan korvete Nikola Đukić, načelnik operativnog odelenja Vinko Grgin, načelnik 
političkog odelenja Mirković kapetan korvete, pa kasnije načelnik političkog odelenja Ivan 
Vuković, pomoćnik komandanta za politički rad Božo Žarković i drugi. 
 
Igrali bi protiv tima Desantne Brigade, Jedinstva Herceg-Novi, Leotara iz Trebinja, Arsenala iz 
Tivta, između operativnog dijela komande i pozadine. Na tim utakmicama afirmisali smo se ja, 
Vlado Tadijević, Bajram i još neki, pa smo angažovani i registrovani za tim NK Jedinstvo iz 
Herceg-Novog. Jedinstvo je u to vrijeme bio jedini registrovani tim u Herceg-Novom. 
 
NK Jedinstvo je u to vrijeme igralo u Republičkoj ligi Jug. U toj skupini igrali su NK Mornar, iz 
Bara, Budva iz Budve, NK Arsenal Tivat, NK Čelik iz Nikšića, NK Mladost iz Titograda. 
 
U Herceg-Novom bilo je još timova, ali van sistema takmičenja: Bijela, Kumbor, Igalo, Zelenika, 
Mojdež. Ti timovi su igrali rekreativno kao sparing partneri, za vrijeme proslava i sl. 
 
Igralo se na terenima u Igalu, na poljani u Zelenici, u krugu kasarne Kumbor, kasnije je uređen teren 
na hidroplanskoj u Kumboru, te u Bijeloj na poljani. Fudbalski tereni su bili posuti šljakom. 
 

 
 

Oficirski klub komande Vojno pomorskog sektora pred utakmicu sa Oficirskim timom  
Desantne brigade u krugu kasarne Kumbor 1950. godine. Rezultat 2:2. 

Kapisoda, Višnjić, Mikolački, Radičević, Rajko, Barada, Radičević Gejo, Tadijević i ja 
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Ekipa garnizona Kumbor, sastavljena od oficira iz Diviziona torpednih čamaca, i  

drugih jedinica, ja sam bio iz Lučkog odreda. Igrali smo protiv garnizona Tivat 1952. godine. 
Izgubili sa 4:3. Golman je bio Ivan Vuković, Dimić, ja, Pivčević, Mađar. Ostalog se ne sjećam 

 

 
 

Oficirski tim Meljina 1953. godine: stoje s lijeva na desno Petrić, potpukovnik Kramar Kamilo, 
kapetan bojnog broda Božo Žarković, poručnik bb Kivela, poručnik bb Bukilić,  
Čuče: poručnik Nikola Dražević, Simo Čolović sudija iz Herceg-Novog,  

kapetan Vlado Tadijeći i ja, Ivan Huić poručnik bojnog broda 
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Tim Lučkog odreda pred utakmicu sa NK Risan 1952. godine. Porazili smo Risan i umalo je došlo 
do incidenta. 
 

 
 

Treći s lijeva sam ja, Ivan Huić, tada politički komesar Lučkog odreda Boka,  
šesti je Milan Babić mornar rodom iz Trebinja, i vodnik Pivčević Slavka, 

 leže: četvrti s desna Radovanović vodnik, ostalih imena se ne sjećam 
 
U Tivtu je na službi bio Pero Dmitrović. Komesar Artiljerijskog utvrđenog odsjeka. To je bila 
jedinica ranga puka. Pero je veoma volio fudbal. Bili smo veliki prijatelji. Komandant te grupe bio je 
potpukovnik Živković. U Tivtu su građeni stanovi za Inženjerske jedinice, koje su izgrađivale 
fortifikacijske objekte na terenu od Tivta do Albanije. No ta jedinica se rasformirala. Njene poslove 
oko izgradnje stambenih objekata za vojsku – kasarne, preuzeo je GP Prvoborac. Tako da je u Tivtu 
bilo viška stanova. Pero je meni dodijelio dvosoban stan. Preselio sam stvari iz Kumbora gdje sam 
imao jednosoban stan. 
 
Jedne zime ugovorili smo utakmicu sa „Lovćenom“ na Cetinju. Bilo je zimi 1952. godine. U to 
vrijeme putevi su bili loši, makadamski i uski. Magistrala još nije bila izgrađena. Do Cetinja se 
moglo uskim putem preko Kotora. 
 
Krenuli smo kamionom. Ekipu smo vodili Perko Dmitrović major i ja. Na naše iznenađenje negdje 
na polovini puta koji je bio pokriven debelim slojem snijega, susreli smo se sa kamionom kojim su 
igrači Lovćena putovali prema Kotoru. Kamioni se nisu mogli mimoići. Pero je bio ogorčen. 
Prekorio je rukovodstvo Lovćena zbog neozbiljnosti, a oni se pravdali da su ocijenili da po snijegu 
naš tim neće putovati do Cetinja. Uspjeli smo se nekako mimoići i okrenuti. Vratili smo se u Tivat. 
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Slika sa treninga u Tivtu 1953. godine . Igrao sam u timu Lučkog odreda. 

 

 
Tim garnizona Tivat 1953. godine. Prije susreta sa garnizonom Bar, pobijedili sa 2:1 

S lijeva na desno: Lazarević, Huić Ivan, Milan Babić, Zlatar,  
Brko, Jovo, Lalić, Prelec, Lala, Pivčević i Mihovilović 
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Slika tima „Signala“ prije utakmice sa „Jurišnikom“. Jurišnik je bio tim Desantne Brigade iz 
Kumbora. Pobjedili smo sa 7:2. Utakmica je odigrana na igralištu NK Jedinstva 18. avgusta 1954. 
godine. 

 
S lijeva na desno: mornari: Eugen Smital, Komnenović, Jovanović, kapetan Vlado Tadijević,  
Milan Bjelogrlić, Braković, Mirjanić, Flegar, Kožina, Stojanović.  Na početku ja, Ivan Huić   

kao kapiten ekipe /bio sam poručnik bb, pomoćnik komandanta 9. bataljona veze/ 
 

 
Tim Vojno pomorske zone koji je 1953. godine osvojio prvo mjesto na prvenstvu RM, južna grupa.  

S lijeva na desno: Sarajlić, Vulić, Piteša, Šuflaj, Prelić,  
Tomašević, Jeftić, Fehim, Malac, Marin, Kovač 
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Sa jedne od utakmica na Igalu. Tim „Signala“ 
 

 
S lijeva na desno: Ivan, Fehim i drugi 

 
Pred utakmicu sa NK „Mladost“ avgusta 1954. godine na Igalu. Pobijedili smo sa 3:0. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

S lijeva na desno: kapetan I klase Perkušić Ivo, komandant bataljona veze, Nikola Dražević, 
poručnik, komandir voda veze, Ivan Huić, Đorđević, Grgurević, Čanđić, Romanov, Fehim, Imić, 

Grbić, Kožina, Sušić, Gašević, svi mornari na odsluženju vojnog roka 
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Često smo igrali utakmice između oficira komandnog dijela i pozadine Vojno pomorskog sektora. 
 
Ovo je slika sa utakmice Komande i baze (pozadinski djelovi komande). Ja sam igrao za pozadinu. 
Izgubili smo utakmicu od Komande sa 7:1. Komanda je u tamnim, a pozadina u svjetlim dresovima. 
 

 
 

S lijeva na desno: Ristić, načelnik bezbjednosti Sektora, kasnije Sekretar Narodne skupštine BiH, 
Vlado Tadijević, Nikolić, Luka, Tabajin, Milačić, Nikola Đukić kapetan korvete Komandant 

pozadine Sektora, Rodin, Oejović, Grgin, kapetan fregate, načelnik operativnog odelenja Sektora, 
Lorencin kapetan I kl, Pavletić, Šehić, Fistrić, Zlatar kapetan korvete načelnik personalnog odelenja 

Sektora; 
Čuće: Ja, Ivan Huić, tada poručnik bb, pomoćnik komandanta bataljona veze, Obradović, 

Kačavenda kapetan tehničke službe, Todorović, Božo Žarković kapetan bojnog broda, pomoćnik 
komandanta Sektora za politički rad, Mirković kapetan korvete načelnik političkog odelenja Sektora, 
Ljubo Marković poručnik bb, oficir bezbjednosti (Ljubo je kasnije bio oficir za vezu u Generalšrabu 

JNA. Često smo bili zajedno sedamdesetih godina prilikom prijema stranih brodova.)  
I u uniformi Milan Vraneš, kasnije admiral, komandant VPS Boka. 

 
 

Pored igranja za garnizonske timove, uporedo sam igrao za NK „Jedinstvo“ iz Herceg-Novog. Od 
vojnih lica za taj klub igrali su Vlado, Tadijević, Plosnić, Bajram i još neki vojnici. Vojnici su u to 
vrijeme mogli igrati i za civilne timove. 
 
 
Utakmice na Igalu, kada je igrao mjesni tim Jedinstvo, posmatrao je veliki broj gledalaca. Sjećam se 
od navijača braće Perčinović. Za vrijeme utakmice bi se toliko zanijeli, da su ponekada bili oni 
predmet pažnje gledalaca. 
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Jednom je gostovao Čelik iz Nikšića. Nikšićani su došli autobusom. Vođa puta bio je brat od Nikole 
Đukića. Crvenokosi. Demonstrativno je izvadio pištolj da svi vide da je naoružan. Sve utakmice su 
bile visokog rizika, kako se to kaže danas za utakmice na kojima su mogući incidenti. 
Na toj utakmici igrao sam centrafora. Na jednu loptu potrčao je golman Čelika i ja. Golman se bacio 
na loptu istovremeno kada sam ja zamahnuo nogom. Udario sam ga po rukama. Bilo je protesta, ali 
sve se dobro završilo. Sudio je Kaluđerović iz Kotora. On je znao da nisam grubijan, jer nikada 
nisam napravio namjeran faul. 
 
Na jednoj utakmici u Baru, protiv „Mornara“ putovali smo autobusom. Došli smo nešto ranije. 
Zaustavili se kod gostione na ulazu u Bar, kod Poljoprivredne škole. Ručali smo i potom otišli na 
meč. Sudio je Kaluđerović. U toku utakmice mene je stalno provocirao neki Delibašić, psovao me, 
gurkao, nastojeći da ja uzvratim nesportskim gestom, pa da me sudija isključi. Kada mi je dojadilo a 
bili smo blizu sudije, ja sam prišao sudiji, rekao sam mu da me Delibašić provocira. On je pozvao 
tog momka i opomenuo ga. Tada nije bilo žutih kartona. Usmena opomena pa isključenje. 
 
U Budvi je igralište bilo blizu obale, ali je  dijelom zahvatalo cestu. Kako je saobraćaj bio rijedak, to 
nije smetalo da se  utakmica igra i na dijelu ceste. Budvani su imali tada golmana koji je hrom, 
učitelj po zanimanju. No dobro je branio. U Budvi su utakmice bile bez rizika. 
 
Posebno mi je ostala u sjećanju utakmica protiv Čelika u Nikšiću, bilo je to u proljeće 1955. godine. 
Putovali smo kamionom. Šofer kamiona bio je Sjerković Nožo. Padala je pomalo kiša. Negdje uz put 
ukrcali smo neke žene. Najednom je došlo do klizanja kamiona pored puta. Srećom nije bilo 
provalije pa smo samo kliznuli. Prošlo je bez povrijeđenih. Žene su počele kukati. „Šta sad kukate“ 
neko im podviknu, „nema više opasnosti.“. To se dogodilo u blizini nekog sela. Seljani su nas primili 
po kućama. Nekako smo javili u Nikšić. Nikšićani su poslali po nas autobus. Kamion je izvučen i 
kasnije je došao do Nikšića. Poslije ručka igrali smo utakmicu po veoma jakoj kiši. Bili smo potpuno 
nemoćni. Izgubili smo sa 8:0. 
 
Meša je ostala kod kuće. Tada smo stanovali kao podstanari kod Kaliope Porobić. Došao sam 
kasno kući. Kada sam pričao Meši šta se dogodilo, ona je počela plakati uplašena da mi se što nije 
dogodilo.  
 
Protiv „Mladosti“ iz Titigrada igrali smo utakmicu po jakom vjetru. Poznati Titogradski vjetrovi. 
Meša je putovala samnom. Igrali smo neriješeno. 
 
 
U 1956. godini pošao sam na školovanje u Pomorsku školu. Igrali smo utakmice protiv pitomaca. 
Bile su to veoma lijepe utakmice. 
 
Po završetku školovanja prestao sam sa igranjem fudbala. Počeo sam se baviti organizacijom. Ušao 
sam u razne sportske uprave i slično. Nešto kasnije sam krajem sedamdesetih godina počeo aktivno 
igrati tenis. 
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RUKOMET  U  ARMIJI  I  MORNARICI 
 
Rukomet je u sportski program Armije uveden 1954. godine. Sve jedinice su imale obavezu da 
organizuju takmičenja u rukometu sve do nivoa Mornarice, Armije. 
 
O rukometu malo smo znali. No počelo se sa igranjem. Sticala su se iskustva. Mornari su donosili 
iskustva iz svojih sredina. 
 
U to vrijeme rukomet kao sport nije imao predstavnika u Crnoj Gori. Ubrzo smo animirali Novljane 
da osnuju ekipe i da međusobno igramo. Vaterpolisti Jadrana imali su svoju ekipu, gimnazijalci i 
drugi.  
 
Poslije početnog uspjeha, rukomet se kao sport ugasio u Novome. 
 
Kasnijih godina rukomet postaje jedan od najtrofejnijih sportova u Crnoj Gori. Ekipe Lovćena, 
Budućnosti, Berana, Pljevalja itd. 
 
Posljednji put rukomet sam igrao za Školski centar u Vodicama za vrijeme krstarenja kuterima po 
Jadranu. Pobijedili smo Vodičane. Za našu ekipu igrao sam ja, Milačić i drugi. Naša ekipa je u 
bijelim majicama. 
 

 
Zajednička slike ekipa Oficirske škole i Vodica 

 
Kasnije sam se ogledao kao sudija. Sve rukometne utakmice u Novome sudio sam ja. 
 
Veliko takmičenje u rukometu organizovano je u Dubrovniku. Na prvenstvu Mornarice imali smo 
veoma jaku ekipu. Ja sam bio organizator i sudija. 
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U našoj rukometnoj ekipi bili su sem poručnika fregate Goljovšćeka bili su fudbaleri. Oni su vrlo 
brzo shvatili tehniku rukometne igre. 

 
Ekipa Bataljona veze 1955. godine prvak VPS Boka.  

S lijeva na desno:  Stoje, Leskovar mornar, ja, Ivan Huić, Goljvšek poručnik fregate, 
Čuće: Svitić, Župan, Milojević, Bjelogrlić, Šiljo 
Leže golmani: Batijančić i Smital svi mornari 

 

 
Isti sastav kao gore na slici, bez Goljovšćeka 

U uniformi prvi s lijeva kapetan Vulanović zamjenik komandanta bataljona 
 i desno krajnji Žutić komandir čete kapetan I klase 
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Rukometna ekipa Vojne muzike VP sektora Boke.Igrali su u ligi bataljona veze.  

Među njima Milan Ivanović, Peci i ja, Ivan Huić u sredini kao sudija 
 

 
 

1974. godine posjetio me je Eugen Smital, koji je nekada bio golman  
rukometne ekipe bataljona. Boravio je na odmoru u Herceg-Novom 
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Rukomet se kao sportska grana nije zadržao u Herceg-Novom. Razvio se u Crnoj Gori. Danas Crna 
Gora ima veoma kvalitetne rukometne ekipe. Ekipa Lovćena koju trenira Milošević, moj prijatelj sa 
tenisa, jedna je od najboljih evropskih ekipa. Slično je sa ekipom ženskog rukometa Budućnosti. 
Kvalitetne ekipe su još u Pljevljima, Beranama i Baru. 
 
Izgradnjom sportskog centra stvoreni su uslovi za kvalitetno obavljanje sportskih takmičenja.  
 
Obilazak sportskog centra u Kumboru prije otvaranja. 
 

 
Na slici s lijeva na desno: Arso Šorović, zastavnik, Ivan Huić, kapetan bojnog broda,  

Šug, kapetan fregate, načelnik operativnog odelenja, rukovodilac radova na izgradnji centra,  
Momir Jančić, kapetan korvete, oficir u operativnom odelenju. 

 

 
Na slici dio atletske staze, lijevo sportska hala u adaptiranom hangaru. U hali je košarkaško 
igralište, u kombinaciji sa teniskim igralištem i terenom za odbojku. Hala ima svlačionice sa 

tuševima, male sale, i tribinu za gledaoce. 
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Poslije završenog prvenstva Mornarice, podijeljeni su darovi i  priznanja učesnicima. Na slici najviše 
rukovodstvo Vojno pomorskog sektora. Pozadi gledaoci i gosti. 
 

 
 

Leđima okrenut Ante Pajić kontraadmiral komandant VPS, kod mikrofona Branko Mastilović 
načelnik štaba VPS, kasnije kontraadmiral, ja, Ivan Huić, kao pomoćnik komandanta VPS za 

političko pravne poslove, do mene Kivela kapetan fregate. Darove drži kapetan 
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SPORT  U  CRNOJ  GORI 
 

Pedesetih godina u Crnoj Gori bio je veoma mali broj sportskih grani. 
 
Vodeći su bili fudbaleri i vaterpolisti. Atletika je bila nerazvijena. Bilo je pojedinaca atletičara, kao 
Mugoša i još neki. Ni danas u Crnoj Gori nema masovnije atletike, a ni vrsnih pojedinaca. 
 
U fudbalu Crna Gora je dala nekoliko vrhunskih fudbalera: Božovića, braću Miša i Puša Pajevića, 
Ivicu Kralja iz Tivta, Savičevića, Mijatovića i drugih. 
 
U vaterpolu Crnu Goru su zastupali i još danas zastupaju vaterpolo klubovi iz Boke: Primorac iz 
Kotora, Budva, Jadran Herceg-Novi i niz drugoligaških ekipa, kao Bijela, Rivijera, Kumbor. 
 
U vaterpolu Herceg-Novi je dao jednog od najboljih vaterpolista svijeta Cikotu Stanišića, Stanka 
Zlokovića, Šiljaka, Vuksanovića i mnogo drugih. 
 
Veliki je napredak i pravi bum u košarci. Budućnost je veliki tim i pored domaće scene igra u 
Evropi, zatim Lovćen, te ženska ekipa Herceg-Novog i Budućnosti. 
 
U poslednje vrijeme na popularnosti dobija odbojka, ali za sada ima usku osnovu. Kvalitetni su 
timovi Budućnosti i Budvanske rivijere. 
 
Veoma su dobri boćari. Relativno dobri sportski ribolovci i podvodni ronioci, jedriličari imaju 
visoko mjesto na nivou Jugoslavije. Padobranstvo je također na uskoj osnovi, kao i gimnastičari. 
 
Crna Gora je veoma uspješna u karate sportu, kiks boksu. Boks je pedesetih godina bio razvijen, ali 
je danas spao na dva tri kluba. 
 
U Crnoj Gori tenis se počeo razvijati osamdesetih godina. Imao prvaka Jugoslavije u juniorskoj 
konkurenciji. Boris Mugoša bio je prvak u pojedinačnoj i zajedno sa Ivanom Bulatovićem u igri 
parova. 
 
U tenisu se najviše otišlo u privatizaciji. Privatni klubovi najbolje rade. To su: SBS Herceg-Novi, As 
i  NEC u Podgorici. Crna Gora sada ima jednu od najboljih teniserki u Jugoslaviji Danicu Krstajić iz 
Budve. 
 
Grade se sportske hale kojih ima gotovo svako mjesto. 
 
U Crnoj Gori treba još dosta učiniti da se razvije niz sportova tzv. olimpijskih: hokej, klizanje, 
jahanje, golf, mačevanje i drugi. 
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IVANOVI  OMILJENI  SPORTOVI 
 

 
Sipmatizer i navijač bio sam usko opredjeljen na fudbal. Ostali sportovi su me interesovali ali nisam 
se prema njima opredjeljivao kao veliki navijač, sem kada se radilo o reprezentaciji. 
 
Kao dječak bio sam strastveni navijač NK Građanskog iz Zagreba. 
 
Za vrijeme školovanja u Beogradu 1945-1947, pa i dalje, počeo sam navijati za NK Partizan iz 
Beograda. 
 
Po završetku rata ukinuti su mnogi raniji klubovi, a osnovani novi. U Zagrebu su osnovani Dinamo i 
Lokomotiva, u Beogradu Crvena zvezda, Partizan i BSK, Skoplju Vardar, Podgorici Budućnost, 
Ljubljani Olimpija, Sarajevu su obnovljeni Sarajevo i Željezničar, u Novom Sadu Vojvodina, u 
Prištini Priština. 
 
Za Partizan sam počeo navijati prvo što su u njemu nastavili da igraju moji ljubimci iz Građanskog i 
HAŠKa Glazer, Šoštarić, Bobek, Zlatko Čajkovski, Brozović i još neki. Pored toga Partizan je u to 
vrijeme bio vojni tim, tim JNA. Kao pitomac radio sam na izgradnji sportskog stadiona Partizan. 
 
Po završetku najveće tragedije naših naroda, krvavog rata u Bosni, Hrvatskoj i Kosovu, počeo sam 
navijati za zagrebački Dinamo. 
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III  T E N I S4
 

 
Tenis sam počeo ponovo igrati 1976. godine. Bilo mi je 51. godinu.  
Počela je moja nova mladost koja traje do danas, a danas imam 77. godina.  
 

 
MODERAN  SPORTSKI  CENTAR  U  KUMBORU 

 
Počelo je poslije izgradnje dva teniska terena u kasarni Kumbor. Ante Pajić komandant Vojno 
pomorskog sektora, donio je odluku da se u Kumboru izgradi moderan sportski centar. Kao član 
Urbanističkog savjera Ratne mornarice, ubijedio je ostale članove u potrebu da Garnizon Boka 
dobije sportski centar. Savjet je donio preporuku i predložio Komandantu Mornarice Admiralu 
Purišiću izgradnju Centra. Purišić je dao saglasnost. Angažovan je stručni tim za izradu projekta. Na 
čelu tima bio je potpukovnik Perko inžinjer, načelnik građevinskog odelenja Ratne mornarice. 
 
Kolegij Komandanta VPS je projekt o izgradnji sportskog centra jednodušno podržao. 
 
Idejni projekt predviđao je da se izgradi fudbalsko igralište normalnih dimenzija sa atletskom 
stazom. Na južnoj strani predviđena su bila dva igrališta košarke, dva igrališta rukometa, dva 
igrališta odbojke. Jedan veliki hangar izgrađen još za vrijeme bivše Jugoslavije tridesetih godina, 
trebalo je adaptirati za sportsku halu. Mandrač za čamce pretvoriti u bazen za plivanje olimpijskih 
dimenzija. Kod zgrade ambulante u istočnom dijelu kasarne, na mjestu gdje su prije Drugog 
svjetskog rata bila dva teniska igrališta, izgraditi jedno tenisko i jedno košarkaško igralište. Atletsku 
stazu, podloge za sve male terene i za salu, izgraditi od plastične smjese. Hala je imala kombinovano 
igralište za košarku, odbojku i tenis sa svlačionicama i malom tribinom za gledaoce. Otvoreno je 
formacijsko mjesto za načelnika sportskog centra. 
 
Na južnom dijelu kod zgrade plovnih jedinica bio je hangar ili neka vrsta skladišta Građevinskog 
odsjeka. Građevincima je bilo žao da ostanu bez tog skladišta. No skladište je msetalo izgradnji 
atletske staze i trebalo se srušiti. Na traženje građevinaca Pajić je popustio i htio je ostaviti skladište, 
ali u tom slučaju nije se mogla izgraditi normalna atletska staza. 
 
Zbog toga je došao inž Perko. Obilazili smo buduće gradilište. Ja sam bio za to da se izgradi 
normalna staza. Pajić je predlagao Perku da pokuša planirati stazu manjih dimenzija kako bi 
skladište ostalo. Perko je ubjeđivao Pajića da je to šteta veća od rušenja skladišta. Jednog momenta 
je rekao: „Druže admirale ja se čudim Vama koji u Savjetu uvijek imate moderne poglede na 
planiranje i izgradnju da hoćete odustati od moderne staze.“ Pajić se nasmijao i rekao „dobro sad ste 
me uhvatili, pristajem da se sruši skladište“. Skladište je srušeno i mogla se izgraditi normalna 
atletska staza. 
 
U početku planirana je izgradnja jednog teniskog igrališta. Ubrzo je i košarkaško igralište 
preimenovano u tenisko. U radionici su izgrađeni stubovi za mrežu, iscrtane linije teniskog igrališta i 
tako smo dobili dva teniska igrališta, a time i infrastrukturu za organizovanje teniskih turnira. 
 
Izgradnjom ovih teniskih terena stvoreni su uslovi za osnivanje i rad teniskog kluba. 
 
 

                                                
4 www.huic.me/tenis.html 
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TENISKI  TERENI  U  NOVOM 
 

Prije izgradnje tih terena u Kumboru, kod hotela Igalo, izgrađen je jedan teniski teren. Ja nisam 
odlazio na taj teren. Na tom terenu igrao je pored ostalih admiral Pajić, a stalni partner bio mu je 
Slobodan Kankaraš, ugostiteljski radnik u HTP Boka. 
 
U Sutorini na imanju profesora Lučića bilo je izgrađeno tenisko igralište. Teren je bio dosta slab. Ja 
nisam igrao na tom terenu. Tu su se okupljali Hamo Kusturica, Duško i Mirjana Lučić,Rajko Lučić i 
Olovera Doklestić. Izgradnjom teniskih terena u Kumboru, ta destinacija je napuštena i igralište je 
zapušteno, više nije bilo u funkciji. 
 
Rekviziti su bili slabijeg kvaliteta. Teško se dolazilo do reketa bolje kvalitete. 
 
Kupio sam dva reketa kineske proizvodnje po cijeni od 15.000 dinara po komadu. To je za ondašnju 
platu bilo vrlo jeftino, ali reketi su bile slabe kvalitete. Posebno mreža, te smo odmah svi koji smo ih 
kupili promjenili špan. 
 
 

TENISKI  TERENI  U  CAVTATU 
 

Jednom nedeljno odlazio sam sa porodicom u Cavtat. Kod hotela Croacija izgrađena su bila dva 
teniska terena sa betonskom podlogom. Ponekad je Emina išla sa nama. Zoran je odmah shvatio 
suštinu teniske tehnike. Vrlo brzo je napredovao i postao jedan od najboljih tenisera Crne Gore, a 
najbolji junior i prvi juniorski prvak Crne Gore. 
 
Tenis je počeo igrati i Hamo Kusturica, pa i Omar koji je još bio dijete od šest godina. 
 
Šef sportskih objekata je bio pomorski kapetan Car, rodom iz Herceg-Novog. Kako igrališta nisu 
bila zauzeta, mogli smo igrati i besplatno po više sati. Dolazio bi sa mojom dobrom ŠKODOM. 
 
 

TENISKI  TERENI  U  KUMBORU 
 

Kada su teniski tereni u Kumboru stavljeni u funkciju, a sem Pajića koji je igrao sa Kankarašom i 
ponekad generalpukovnikom Dušanom Pekićem, mojim ratnim drugom (bili smo u istoj brigadi za 
vrijeme rata), bilo je dosta slobodnih termina. Kasnije je počeo dolaziti ambasador Žarković Gojko i 
još neki ljudi. 
 
Počeo se širiti krug igrača. Iz Vojne bolnice Meljine dolazio je kirurg Dr Jovanović, pa Nevenka 
Lakićević. Nevenka je u mladim danima bila prvak Jugoslavije. Rodom je iz Tuzle. Hamo dr 
Kusturica, Rade Popović, Slobo Kankaraš, Boro Kosać, Pajo Pavlović (vaterpolo trener VK 
Jadrana), Olivera Doklestić, njen otac Mičel Doklestić, Mirjana Lučić, Slobo Brajević. Iako sam 
tenis igrao davno, dominirao sam u međusobnim susretima. Bio sam najbolji. 
 
 

OSNIVANJE  TK  HERCEG-NOVI  I  TS  CRNE  GORE 
 
Brzo sam počeo uključivati mlade. Prvi se počeo uključivati Nikola Šorović. Postao je pravi fanatik. 
Zatim sam zainteresirao djecu naših susjeda: Peđu Miloševića, Nena Šorovića, Milana Matovića. 
Pored njih igrali su Rajko i Duško Lučić. Uključile su se djevojčice i dječaci iz Kumbora: Snežana 
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Radomirović, Branko Radomirović, Dragan Banićević i njegov brat Darko, djevojčice Krivokapić, 
Mujić i drugi. 
 
Rajko Lučić i Zoran Huić ubrzo su otišli na mjesečni boravak u teniski kamp najboljih mladih 
tenisera Hrvatske.  
 
Nikolu Šorovića poslali smo u Zagreb da prati tenisku školu koju su vodili profesor Nadali i Friščić.  
 
Angažovali smo da nam vodi tenisku školu teniski trener i dobar igrač iz Dubrovnika, Marijana 
Pančevskog. On je vodio prvu tenisku školu. Preko njega smo uspostavili prisne odnose sa TK 
Dubrovnik. 
 
Izabrali smo inicijativni odbor za pripremu osnivanja teniskog kluba u Herceg-Novom. U odbor 
smo uključili: mene – Ivana Huića, Muhameda Dr Kusturicu, Rada Popovića, Slobodana Kankaraša. 
Inicijativni odbor je veoma dobro radio. Organizovali smo turnire, povezali se sa crnogorskim 
teniserima. 
 
Prvi kontakt i međusobnu saradnju imali smo sa TK Obod iz Cetinja. U Cetinju je bio veoma agilan 
Bogdan Pajović. Poslije toga saradnja se proširila. 
 
Teniski klub Herceg-Novi je osnovan 26. jula 1978. godine.  
 
Ubrzo je osnovan Teniski savez Crne Gore 18. novembra 1978. godine. 
 
U Crnoj Gori su u vrijeme naših početnih aktivnosti radili teniski klubovi: Titograd, Obod iz Cetinja, 
Petrovac iz Petrovca na moru, Mornar Bar i TK Kotor. 
 
U Podgorici je osnovan Inicijativni  odbor  za osnivanje Teniskog saveza Crne Gore. Odbor su 
sačinjavali: Božidar Martinović, Dragutin Martinović – Lale, sekretar SOFK-e Crne Gore, Petar 
Lubarda iz Kotora, Bogdan Pajović iz Cetinja, Rade Đurović iz Cetinja, Jovan Bujišić iz Titograda. 
 
Za predsjednika Teniskog saveza Crne Gore izabran je Petar Lubarda, a za sekretara Božidar 
Martinović. 
 
Kasnije su bili predsjednici: Božidar Martinović, Ivan Huić, Milan Kovačević iz Cetinja, Šćepan 
Lučić, i sada je predsjednik Mitrović iz Podgorice. 
 
 

ZALUDILI  SMO  SE  TENISOM  I  UPOZNALI  MNOGO  DIVNIH  LJUDI 
 

Zaludili smo se tenisom. Ni kiša nam nije smetala. Uspjeli smo kroz par godina da omasovimo Klub. 
Klub je organizovao teniske turnire. To su bili veoma dobro organizovani turniri. Prvo prvenstvo 
Crne Gore održano je kod nas. Zoran Huić je osvojio prvenstvo Crne Gore u konkurenciji juniora. 
 
Upoznao sam mnogo divnih ljudi. Postali smo prijatelji. Iz Cetinja Petar Delja, Bodo Pajović, 
Dragan Tomić, Dimitrije Lekić i mnogi drugi.  Iz Bara Gaga, Dragan Vučković, Dragan Pavičević iz 
Budve, Ivo Armenko iz Budve, Slobo Karadžić iz Tivta, Iso Rado iz Ulcinja, Dušan Laličić, Boško 
Martinović, Jovica Burzanović, Miško Burzan, Siniša Šćepanović, Stevica Ljumović iz Titograda, 
Milija Milovanović Iz Budve, Boris Čućka iz Budve, Milun Milunović, Mitar Kilibarda iz Nikšića, 
Tiho Vujović iz Cetinja, Dimitrije Rašović iz Podgorice, i mnogi drugi. 
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Ubrzo sam postao predsjednik Teniskog saveza Crne Gore, pa član Skupštine Teniskog saveza 
Jugoslavije, član Stručne komisije TSJ. Tako da sam na nivou Jugoslavije upoznao mnogo divnih 
ljudi. Radmila Armenulića, Jelenu Genčić, Radmila Nikolića, braću Listz, mnoge iz Slovenije, BiH, 
Makedonije. Bio je to veoma širok krug ljudi.  
 
Posebno sam kao član Stručne komisije TSJ upoznao igračke veličine kao Živojinovića, Prpića, 
Hirszona, Ivaniševića i njegovog oca, Šarića i druge. 
 
 

IVAN  OD  IGRAČA, DELEGATA, VRHOVNOG SUDIJE,  
SAVEZNOG SUDIJE  DO INTERNACIONALNOG TENISKOG SUDIJE 

 
Klub je organizovao mnogo turnira. Iako sam ponekad nastupao kao igrač, uglavnom sam bio 
delegat i vrhovni sudija. U prvo vrijeme sve je bilo na čistoj amaterskoj osnovi. Rekvizire, opremu 
nabavljali su sami igrači, Klub je učestvovao u troškovima putovanja i to kada se išlo van Crne 
Gore, delegati, sudije, obavljali su posao besplatno.  
 
Vodio sam stotine turnira. Organizovao sam jedan kurs za teniske trenere koje je vodio Radmilo 
Armenulić, dva kursa za teniske sudije. Dobio sam zvanje Saveznog sudije.  
 
Kasnije sudije su dobijale honorare i to od vremena kada je uvedena kotizacija za učešće. Bilo je to u 
iznosu dvije kotizacije dnevno. 
 
Na Univerzijadi u Zagrebu 1987. godine, pozvan sam da sudim susrete tenisera. Time sam dobio 
zvanje internacionalnog sudije. Za sudije koji su angažovani na Univerzijadi organizovan je poseban 
kurs. Bilo nas je mnogo. Sudije je vodio Marijan Listz. Ponudio mi je da sudim finalni meč, ali sam 
ja odbio jer nisam govorio engleski. 
 
Na Univerzijadi pored naših igrača: Šarića, Orešara i drugih, učestvovalo je sve što je nešto značilo u 
tenisu Jugoslavije. Sudije su bile smještene u hotelu Sport. Spavao sam u sobi sa Marijanom 
Pančevskim iz Dubrovnika. Ja sam bio jedini sudija iz Crne Gore.  
 
Sve sudije dobile su zvaničnu uniformu i bedž, sa maskotom Zagijem. Odijelo je bilo u kombinaciji, 
sako žute boje, pantalone plave boje, dvije košulje žute boje, patike plave boje, šešir u kombinaciji. 
Svakog dana poslije susreta imali smo dogovor. Listz je pravio raspored za drugi dan. Igralo se na 
Šalati i na igralištima Mladosti kod Save.  
 
Vrhovni sudija je bio Švajcarac. Marijan je bio ponosan na kvaliet sudija, posebno na zvanja koja su 
imale sudije u društvu. Među sudijama je bio Ivan Erg, rano je umro. Divan čovjek iz Subotice. Po 
zanimanju je bio sudija, predsjednik opštinskog suda u Subotici. Pored toga što je bio obrazovan i 
ljubitelj tenisa, bio je oličenje dobrog čovjeka, kulturnog, ljubaznog, bez ikakvih zlih namjera ili 
poteza. Sa Ivanom sam bio dobar prijatelj. 
 
Sve što je značilo nešto u tenisu okupilo se te godine u Zagrebu.  
 
Među sudijama je bio moj dobar prijatelj Drago Zorić iz Osijeka. Sa Dragom sam se upoznao preko 
njegovog sina Milana. 
 
Kada smo počeli organizovati turnire „Mimoze“, za par godina na Mimozi bi okupili poznate igrače 
iz Beograda, Zagreba, Osijeka, Dubrovnika i drugih gradova. 
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Milan Zorić je počeo redovno dolaziti na naše turnire. U to vrijeme bio je vodeći mlad igrač u 
Jugoslaviji. Zoran Huić bi ponekad igrao protiv njega u finalu ili polufinalu. No Milan, iako je bilo 
veoma dobrih igrača iz Dubrovnika, redovno je bio prvi. 
 
 

TENISKE  ŠKOLE  DRAGA  ZORIĆA  U NOVOM 
 
Zorića sam angažovao da vodi tenisku školu. Nekoliko godina je dolazio u Herceg-Novi u ljeto i 
vodio našu tenisku školu u koju bi pozivali i djecu iz drugih Klubova, kao Dapčevića iz Bara i druge. 
 
Drago je bio veoma dobar trener. On je izveo mnoge poznate igrače i igračice, kao Rupnikova, 
njegov sin Milan, unuke, a svakako je među njima najpoznatija Jelena Dokić, danas jedna od 
najboljih teniserki svijeta. 
 
Ratni vihor je prekinuo uspješnu karijeru Zorića. Morao je pobjeći iz Osijeka da spasi život. Sve do 
danas nije potpuno riješio svoju egzistenciju. 
 
Drago je mnogo doprineo da se naši mladi teniseri afirmišu, odnosno dobro nauče igrati tenis. I to: 
Jovica Nemčević, danas teniski trener u Njemačkoj, Janko Vučetić, danas trener u Herceg-Novom, 
Omar Kusturica, danas profesor engleskog jezika u Kini, Dragan Bjelotomić, dentista i drugi. 
 
Ti teniseri su kasnije bili okosnica ekipe Herceg-Novog koja je više puta osvajala prvenstvo Crne 
Gore u crnogorskoj ligi i bila član Druge savezne teniske lige. 
 
 

TENIS  JE  MOJA  DRUGA  MLADOST 
 

Još i danas u sedamdesetsedmoj godini života poučavam u Teniskom klubu Herceg-Novi djecu, 
ponekad igram u dublu sa djecom. 
 
Napisao sam knjigu TENIS U CRNOJ GORI 1984-1995. godine. Knjiga je istorijski pregled 
tenisa u svijetu, Jugoslaviji i Crnoj Gori. 
 
Bio sam više puta prvak Herceg-Novog pojedinačno i u igri parova. Moj sin Zoran i ja smo bili 
odličan par. Pored pobjeda na mnogim turnirima, bili smo osvajači trećeg mjesta na prvenstvu Crne 
Gore u igri parova. 
 
I danas kada zaigramo respektivan smo duo i pobjeđujemo svoje suparnike. 
 
 

DEJVIS  KUP  - DAVIS  CUP -   SUSRETI 
 
Tenis mi je omogućio da prisustvujem kao član Stručne komisije TSJ na svim susretima naše 
reprezentacije u Dejvis kup susretima – Davis Cup. Tako sam imao prilike da pored naših igrača 
upoznam i mnoge strane igrače: Mećera, Nou i mnoge druge. 
 
Interesantan je doživljaj za vrijeme Dejvis kup susreta naše reprezentacije i Čehoslovačke. Taj susret 
izgubili smo sa 5:0. Za Čehe je pored ostalih igrao Mećir. Za našu ekipu igrali su : Boba Živojinović, 
Prpić i drugi. 
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Ja sam u Sarajevu bio u svojstvu predstavnika Crne Gore u Predsjedništvu TSJ – Teniskog saveza 
Jugoslavije, čija sjednica je bila planirana tokom susreta u Sarajevu. Bio sam smješten u hotelu 
Holidej in. To je bio najbolji hotel u Sarajevu. Susreti su se održavali u sportskom centru. Članovima 
predsjedništva i ostalim gostima bila su na raspoloženju osobna kola za prevoz do ZETRE i natrag 
do hotela. Igrom slučaja mene su vozila osobna kola iz preduzeća u kojem je radio Nušo Kusturica, 
Mešin brat. 
 
Susretu je prisustvovao iz Crne Gore Boro Damjanović poznati crnogorski igrač, sudija i trener. 
Boro je prisustvovao svim Dejvis kup susretima naše reprezentacije. Boro je bio veoma 
komunikativan. Vrlo snalažljiv i bez nekog sustezanja. Zvaničnici su imali bedževe i ulazili su u salu 
na poseban ulaz. Boro je preuzeo brigu za moj prevoz. Pred polazak bi pozvao službu i tražio da se 
pošalju kola za člana Predsjedništva TSJ i kapetana bojnog broda Huića. Posebno je naglašavao moj 
čin. Kola bi brzo stizala i on je ugovorio sa šoferom da svaki dan on dolazi po nas. Ustanovili smo 
da šofer gradi kuću u Budvi. Boro je to iskoristio i preko službe  uredio da nas ta kola prebace u 
Boku, odnosno Podgoricu gdje je živio Boro. Tako smo Boro, ja i Omar Kusturica koji je također 
pratio taj susret u Sarajevu, imali pogodan prevoz do kuće. 
 
Boro je na svim susretima Dejvis kup reprezentacije sjedao u loži namjenjenoj igračima. Volio je biti 
u društvu glavnih aktera. 
 
 

TENISKI  TERENI  I  KLUBOVI  U  CRNOJ  GORI 
 
Teniska takmičenja održavali smo u Kumboru. Dva terena omogućavala su da se u dva tri dana 
završe turniri. U to vrijeme jedino je u  Herceg-Novom bilo dva teniska terena. Po jedan teren imao 
je Kotor, Petrovac, Bar i Titograd.  
 
Ubrzo su sagrađena dva teniska terena u Miločeru. Kasnije, poslije potresa Budva dobija desetak 
teniskih terena sa zemljanom podlogom. Iz godine u godinu povećava se broj teniskih terena.  
U Petrovcu su izgrađena dva zemljana terena.  
 
Izgradnjom Sportskog centra Morača u Podgorici izgrađena su i četiri teniska terena sa asfaltnom 
podlogom. Prije par godina sa tih terena skinuta je asfaltna podloga i stavljena zemljana podloga. 
Prije dvije godine postavljen je platneni balon tako da se i zimi može igrati. Pod Goricom izgrađena 
su za TK Goricu četiri zemljana terena. 
 
Herceg-Novi je dobio dva teniska terena sa asfaltnom podlogom, zatim je na Milašinovića plaži 
izgrađen teniski centar sa četiri teniska terena sa zemljanom podlogom, pa jedan betonski na Igalu i 
jedan zemljani u Njivicama. 
 
U Ulcinju je izgrađen kompleks sa desetak zemljanih teniskih terena. U Ivangradu je izgrađeno četiri 
terena, U Nikšiću u prvo vrijeme bilo je dva terena sa asfaltnom podlogom, zatim je izgrađen centar 
sa četiri terena, pa centar na Glavi Zete sa teniskim terenima. U Bijelom polju su izgrađeni teniski 
tereni. 
 
Grade se privatni tereni. Infrastruktura je veoma bogata. No interesantno je da je povećanjem 
teniskih terena počeo da se smanjuje broj klubova i igrača.  
 
Danas imamo aktivna svega nekoliko klubova i to: u Tivtu, Podgorici, dva privatna kluba i Gorica, 
Bijelom Polju, Nikšiću i Herceg-Novom. Nema više entuzijazma kao nekada. 
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TS - Teniski savez Crne Gore organizovao je nekoliko Čelinđer turnira – ATP Challenger Tour,  na 
kojima je nastupilo više inostranih mladih tenisera, budućih teniskih zvijezda. 
 
Devedesetih godina počeo sam se baviti trenerskim pozivom. Držali smo u zakupu teniski teren na 
Milašinovića plaži. Zakup je glasio na Zorana i Omara, ali uglavnom sam ja bio na terenima. Pored 
izdavanja terena gostima kojih je u to vrijeme bilo mnogo, organizovali smo rad teniske škole, 
posebno van sezone. Za vrijeme sezone igralište je bilo prebukirano. 
 
Nabavio sam literaturu i mnogo čitao o tenisu, posebno o tehnici. Bio sam trener ekipe Herceg-
Novog koja je osvajala više puta prvenstvo Crne Gore. Nekoliko sezona nastupao sam u ekipi u igri 
parova sa Zoranom. Redovno smo donosili bodove klubu. 
 
 

TENISKI  TERENI  NA  ŠIŠTETU 
 
Poslije izgradnje dva teniska terena sa asfaltnom podlogom, Klub je aktivnost prenio na Šištet. 
Tereni su vlasništvo Instituta dr Simo Milošević.  
 
Osnovan je privatni klub SBS na Toploj. Taj privatni klub radi u boljim uslovima. Ima četiri terena, 
noćno osvjetljenje. 
 
Uprava Tenis kluba Herceg-Novi odlučila je da ustupi najbolje klupske igrače SBS-u. Otišli su:  
Filip Knežević, Kruno Ostojić, Nikola Nikočević, Danilo Barjaktarović, Svetko Bjelotomić,  
Đorđe Brajević, Bojan i Boris Kustudić, Milena Arnaut, Mila Jovanović, Ana Veselinović. 
 
Prestali su aktivno da igraju tenis: Omar Kusturica, Dragan Bjelotomić, Jovica Nemčević, Zoran 
Huić, Dušan Kovačević, Rade Popović, Jovica Čolić, Špiro Nenadović, Branka Milojević, Tamara 
Kovačević, Jasmina Mujić, Snežana Radomirović, Eva i Ruža Kusturica, Branko Radomirović, 
Tomo Pariez, Nikola i Nenad Šorović, Jelena i Ivana Barjaktarović, Dragan i Darko Banićević i 
drugi.  
 
Klub je ostao sa mladim neiskusnim igračima, i više se nije oporavio. U Klubu radi nekoliko 
najmlađih igrača koji ne mogu zamijeniti ranije iskusne veoma dobre igrače. 
 
Prelazak aktivnosti na Šištet do izgradnje tenis terena na Milašinovića plaži, u Klubu je radilo 
mnogo djevojaka i momaka. Angažovano je bilo do tri trenera. U prvo vrijeme radili su. Tomo 
Pariez, Zoran Huić, Ivan Huić. Kasnije je radila Kaća Rojević, Ivan Huić, pa Igor Govedarica. Ja 
sam ostao stalni trener. Jedno vrijeme sa najmlađima je radio i Dražen Ostojić. 
 
Nekoliko godina koliko je trajala izgradnja teniskog centra, sva aktivnost bila je na Šištetu. 
Organizovali smo turnire iz saveznog i republičkog kalendara. Prvi gosti bili su Nišlije iz TK 
Radničkog. Vodio ih je Kalančo. Zatim su bili gosti iz Prijedora, Banja Luke i drugih gradova. 
Nastupali su teniseri iz svih crnogorskih klubova Podgorice, Nikšića, Budve, Berana, Cetinja, Tivta. 
Sve te turnire vodio sam ja. 
 
 

SREDSTVA  INFORMISANJA  O  TENISU 
 
Veoma veliki značaj za razvoj tenisa imala su sredstva informisanja. Uspio sam da zainteresiram sve 
novinare iz Herceg-Novog. Svakog ponedeljka Radio Herceg-Novi objavljivao je novosti o 
aktivnostima Kluba i nastupima naših igrača van Herceg-Novog. 
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Na prvim turnirima obezbijedili bi fotografisanje igrača i svakom učesniku poklonili fotografije. Sa 
prvog prvenstva Crne Gore napravili smo malu foto izložbu u Herceg-Novom. 
 
Ja sam redovno piso za reviju „Tenis“ Izabran sam u uredništvo revije Tenis koja je izlazila u 
Zagrebu i bila zvanično glasilo Teniskog saveza Jugoslavije. Po raspadu Jugoslavije počeo je izlaziti 
časopis Tenis u Novom Sadu. I za taj časopis sam redovno izvještavao o aktivnosti u Crnoj Gori. 
Izabran sam u Uredništvo i tog časopisa. 
 
 

INTERESANTNI  TENISKI  SUSRETI 
 

Bilo je veoma interesantnih susreta. Radnički je imao veoma jake igrače i igračice. Podgorica je 
imala Borisa Mugošu, Ivana Bulatovića i još nekoliko veoma jakih igrača. Iz Banja Luke je redovno 
dolazio Igor Račić.  
 
Posebno su bili interesantni susreti između Filipa Kneževića i Račića. Obojica su bili ekscesni, 
pravili  su ispade, te su jedne godine bili igrači sa rekordnim kaznama u teniskoj organizaciji 
Jugoslavije.  
 
Interesantni su bili susreti Mugoše i Spasića i drugih iz Radničkog. Zbog interesantnosti bilo je dosta 
publike.  
 
Od naših igrača interesovanje je pobuđivao susret Filipa i Kruna Ostojića, pa susret Filipa i Peđe 
Pavičić. Kod djevojaka nadmoćne su bile teniserke Radničkog.  
 
No i u Crnoj Gori bilo je dobrih teniserki, među njima isticale su se Milica Begović, Ivana Rašović, 
Milena Filipović iz Podgorice, Aneta Radinović iz Tivta, Mila Jovanović, Kaća Rojević, Dragana 
Vučinić, Branka Milojević, Stela Kosović, Ivana i Jelena Barjaktarović. Njihovi međusobni susreti 
bili su puni neizvjesnosti. 
 
 

TENIS  DANAS  U  CRNOJ  GORI   
 

Danas Crna Gora ima malo teniserki. Ističu se Danica Krstajić, Jovana Rašović, Ana Veselinović i 
Popović. To je isuviše mali broj da bi mogao povući veći broj mladih djevojaka na tenis.  
 
Malo je mladih igrača. Herceg-Novi nema ozbiljnijih predstavnika, također ni ostali klubovi nemaju 
igrače koji bi bili na višem nivou. Tivat ima Stipkovića, Joška Paskovića, Zaputovića. U Nikšiću i 
Podgorici ima mladih ali još neafirmisanih tenisera. 
 
Crna Gora raspolaže sa velikim brojem teniskih terena, velikim brojem trenera, sudija. Veoma su 
aktivni veterani, ali tenis gledano u cjelini je na najnižoj grani od svog postanka, odnosno osnivanja 
Teniskog saveza Crne Gore. 
 
No meni tenis pruža zadovoljstvo i svakako doprinosi mojoj fizičkoj spremi i zdravlju. 
 
 
 
 
IVAN  HUIĆ, kapetan bojnog broda JRM u penziji 

Herceg-Novi, 2002. godine 


